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Poslední květnové dny letos patřily 
v Poličce Bohuslavu Martinů, České televizi 
a všem, kteří se nadšeně účastnili natáče-
ní fi lmu Můj život s  Bohuslavem Martinů. 
Režisér fi lmu a  spoluautor scénáře Jakub 
Sommer se pro fi lm inspiroval stejnojmen-
nou knihou skladatelovy manželky Charlot-
ty. Film vzniká v České televizi v koprodukci 
s rakouskou televizí ORF a Nadací Bohusla-
va Martinů. Roli Bohuslava Martinů hraje 
Petr Stach. 

V rodném městě skladatele fi lmaři natá-
čeli scény z jeho dětství, tedy léta 1897–
1905, a také závěr celého fi lmu (70. léta), 
kdy po přenesení ostatků Martinů do Polič-
ky vzniká jakási pieta na hřbitově, u hrobu 
Martinů. S  fi lmaři jsme se mohli potkat 
v  lokacích poličského náměstí, u  hradeb, 
v rodné světničce na věži kostela sv. Jaku-
ba, ve třídě B. Martinů v poličském muzeu, 
na hřbitově sv. Michaela, v lesoparku Libo-
háj. Některé scény byly natáčeny i v oko-
lí Poličky, např. v Telecím u  řeky Svratky. 
Zde Petr Stach musel absolvovat záběr 
v ledové řece a nutno dodat, že teploty se 

Polička žila fi lmem
pohybovaly max. okolo deseti stupňů. Ve 
fi lmu si zahrálo více než 40 komparzistů, 
zejména našich ochotníků. Jmenujme ale-
spoň jednoho z nich. Roli ševcovského po-
mocníka „dědy“ ve věži kostela sv. Jakuba 
dostal významný poličský režisér a herec 
Ladislav Vrabec. 

Pocity z nového fi lmu a natáčení vyjad-
řuje Ellen Erbesová: „Myslím, že vzniká mi-
mořádné dílo s  moderním, intelektuálním 
a uměleckým pojetím. Talentovaný režisér 
Jakub Sommer se obklopil precizním tvůr-
čím týmem. Natáčení v  Poličce a  okolí se 
neslo v příjemné atmosféře a i ten ‚nejpo-
slednější‘ komparzista měl pocit, že je ten 
nejdůležitější. Poličští ‚herci‘ byli rádi, že se 
mohli podílet na fi lmu, který oslavuje genia-
litu Bohuslava Martinů.“

A  jak hodnotí natáčení další z  kompar-
zistů, který natáčel scény u  řeky Svratky? 
„Před konkurzem do fi lmu jsme byli všich-
ni nervózní, nevěděli jsme, co nás čeká. 
Při konkurzu jsme museli říct něco o sobě 
a  také zaimprovizovat malou scénku na 
určité téma a  nervozita z  nás okamžitě 

spadla, cítili jsme se díky přítomnému štá-
bu v pohodě a naprosto přirozeně. A tako-
vá pohodová a  moc příjemná atmosféra 
provázela i  natáčení. Natáčel jsem venku 
u řeky Svratky. Mám vtipnou vzpomínku na 
Petra Stacha, který téměř 2 hodiny strávil 
venku u řeky v pyžamu a pantofl ích (točila 
se snová scéna). Bylo moc příjemné s ním 
natáčet. Moc pěknou atmosféru udělala 
i herečka Anička Fialová. A pan režisér byl 
velký sympaťák a vše nám krásně vysvětlil 
a  skvěle nás natáčením vedl. Obdivuji, co 
lidí za natáčením stojí a  že i  přes takové 
množství lidí vše dobře fungovalo a všichni 
byli moc milí a v klidu. Moc děkuji za tuto 
skvělou zkušenost a příležitost, užil jsem si 
to!“ komentuje Štěpán Pejchar.

Z Poličky se celý štáb přesune k závěreč-
nému natáčení do Francie. 

Slavnostní premiéra fi lmu proběhne 
v  rámci 58. ročníku Mezinárodního tele-
vizního festivalu Zlatá Praha 24. září 2021. 
A prozradit s velkou radostí můžeme i  to, 
že druhá slavnostní premiéra se uskuteční 
začátkem října v rodném městě Bohuslava 
Martinů, v Poličce!

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města

Josef Lébr (malý Bohuslav Martinů) a poličský ochotník Ladislav Vrabec na věži kostela sv. Jakuba. Foto: Robert Smutný
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přijatá na 3. zasedání 
Zastupitelstva města 
dne 17. června 2021

ZM volí za členy návrhové komise pana Petra Šimo-
na, Ing. Josefa Baláše, Ph.D. a paní Marii Kučerovou.

ZM souhlasí s celoročním hospodařením a závěreč-
ným účtem města Poličky za rok 2020 společně se 
zprávou o výsledku přezkoumání hospodaření města 
Poličky za rok 2020 bez výhrad.

ZM schvaluje odložení projednání prodeje části 
pozemkové parcely č. 411/1 o výměře 672 m2 v k.ú. 
Střítež u Poličky s tím, že s žadatelem bude jednáno 
o možnosti směny.

ZM schvaluje prodej pozemkové parcely č. 6191/9 
o výměře 95 m2 v k.ú. Polička  dle důvodové zprávy. 
Kupní cena činí 150 Kč/m2.

ZM schvaluje výkup pozemků p.č. 1232/1 o výměře 
405 m2, p.č. 1233/1 o  výměře 328 m2, p.č. 1233/2 
o výměře 1819 m2 a p.č. 1233/4 o výměře 104 m2, 
vše v k.ú. Polička. Kupní cena činí 200 Kč/m2.

ZM bere na vědomí závěrečný účet spolu se zprávou 
o výsledku přezkoumání hospodaření DSO Královská 
věnná města, DSO Českomoravské pomezí a  Česká 
inspirace a DSO Kraj Smetany a Martinů, Mikroregion 
Poličsko za rok 2020.

a/ ZM bere na vědomí rezignaci Ing. Martiny Vopa-
řilové na členství v kontrolním výboru ke dni 7. 8. 2021.

b/ ZM volí členem kontrolního výboru Mgr. Milana 
Matouše.

ZM schvaluje plán zasedání Zastupitelstva města 
na II. pololetí roku:

9.  9. 2021, 4. 11. 2021, 9. 12. 2021

Usnesení
přijatá na 10. schůzi 
Rady města
24. května 2021

RM ruší vyčlenění rekreačního objektu Ba-
laton pro ubytování osob bez přístřeší v době 
pandemie covid-19.

RM schvaluje řediteli příspěvkové organiza-
ce DPS „Penzion“ Polička poskytnutí odměny 
na základě vyhlášeného dotačního programu 
MPSV ve výši dle důvodové zprávy.

RM schvaluje prodloužení smlouvy o nájmu 
sociálního bytu č. 1, o velikosti 2 + kk v I. NP 
domu č. p. 491, ul. 9. května, a to na 1 rok, 
s účinností od 1. 6. 2021, dle důvodové zprá-
vy. Výše nájemného činí 64,70 Kč za 1m2 pod-
lahové plochy bytu.

RM schvaluje krátkodobé snížení pracovní-
ho úvazku ředitele Městské knihovny Polička 
na 0,3.

RM schvaluje uzavření dodatku č. 1 smlou-
vy o dílo ze dne 12. 3. 2021 na zakázku „Opra-
va statiky hradeb v  areálu hradu Svojanov“ 
s panem Lukášem Novotným, se sídlem Tře-
bětín – Letovice. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o dílo na zhoto-
vení projektové dokumentace pro vydání stavební-
ho povolení, resp. pro povolení změny stavby před 
dokončením ve společném územním a stavebním 
řízení na stavbu „Rekonstrukce krytého plavecké-
ho bazénu v  Poličce – VI. etapa“ se společností 
APOLO CZ s. r. o., se sídlem Polička. 

RM schvaluje uzavření dodatku č. 1 ke smlou-
vě o dílo ze dne 13. 1. 2021 na veřejnou zakázku 
„Polička – trvalkové a letničkové záhony“ s panem 
Tomášem Marouskem, se sídlem Němčice.

RM schvaluje uzavření pojistné smlouvy – sdru-
žené pojištění vozidla č. 41892191-38, s Generali 
Českou pojišťovnou, a. s., se sídlem Praha, s plat-
ností ode dne 17. 7.2021

RM schvaluje uzavření nové pojistné smlouvy 
investičního životního pojištění, č. obchodního 
případu 0121000001586211, s  Generali Českou 
pojišťovnou, a. s., se sídlem Praha, s platností ode 
dne 1. 6.2021

RM schvaluje užití loga města Poličky pro vý-
roční zprávu Sociální služby Sociální rehabilitace 
Ergotep, družstvo invalidů, se sídlem Proseč.

Dne 1. června 2021 bylo otevřeno v prostorách Domu 
Jordán nové očkovací místo. O  půl jedné byl naočkován 
první registrovaný. 

Provoz očkovacího místa v Poličce zajišťuje ve spolu-
práci s městem Polička Poličská nemocnice s. r. o. Očkovat 
se bude v pracovním týdnu denně od 8 do 16:30 hod. 

Otevření očkovacího místa předcházela náročná práce 
spojená nejen s nutnou přípravou prostor, ale i s povinnou 
administrativou jak samotné budovy tak přímo s provo-
zem očkovacího místa (provozní řád, požadavky hygie-
ny,..). To vše muselo město Polička zajistit. Prostory byly 
s pomocí členů Svatojosefské jednoty a pracovníků města 
postupně vyklízeny, připravovalo se zázemí pro personál, 
vyráběly se jednoduché „kóje“ pro samotný výkon očková-
ní. Přípravné práce začaly probíhat již na začátku tohoto 
roku, i  když dlouhou dobu nebylo jasné, zda k  otevření 
očkovacího místa kvůli nedostatku vakcín nakonec dojde. 

„Jsme velmi rádi, že celkový záměr a zájem našeho měs-
ta zřídit a mít připravené očkovací místo mohl být nakonec 
zrealizován a velké úsilí a práce nebyla vynaložena zbytečně. 
Věříme a doufáme, že spolu s fungováním testovacího místa 
v Tylově domě přispěje zřízení očkovacího místa v Domě Jor-
dán k větší dostupnosti těchto momentálně žádaných služeb 
pro naše občany a tím také k větší proočkovanosti a rychlej-
šímu návratu k normálnímu životu. I z počtu registrovaných 
zájemců v prvních dnech se zdá, že zájem o očkování nadále 
trvá a otevření očkovacího místa má i v této době stále svůj 
význam. Děkujeme především personálu očkovacího místa 

Polička otevřela očkovací místo
a všem, kteří se na tomto projektu podíleli,“ komentuje mís-
tostarosta města Pavel Štefka.

Získání konkrétního termínu probíhá zcela standardní 
cestou – registrace prostřednictvím Centrálního rezervační-
ho systému na webových stránkách Ministerstva zdravot-
nictví ČR. Pro pomoc nebo asistenci při registraci je možné 
nadále využívat celostátní telefonní linku 1221, popř. linku 
Pardubického kraje 466 026 466. Upozorňujeme, že v  sa-
motném očkovacím místě se nebude možné zaregistrovat.

Veškeré souhrnné informace v přehledné podobě ohledně 
registrace a  provozu očkovacího místa naleznete na měst-
ském webu www.policka.org/ockovani. Zde jsou ke stažení 
také příslušné formuláře, které musí objednaný klient před 
očkováním na místě předložit. V předtištěné podobě jsou tyto 
formuláře také volně k dispozici ve vestibulu Městského úřadu 
Polička na Palackého náměstí 160. Tímto také žádáme všech-
ny zájemce, aby se na očkování dostavili pokud možno již s vy-
plněnými formuláři, aby nedocházelo ke zbytečným průtahům.

S případnými dotazy ohledně provozu očkovacího mís-
ta v Poličce se pak můžete obracet na pracovnice sociální-
ho odboru MěÚ Polička na lince 731 961 532.

Pokud je ve vašem okolí nějaký starší občan, o kterém 
víte, že není zaregistrován, nebo naočkován, zkuste mu 
vlastními silami zprostředkovat registraci, popř. zaslat jeho 
kontakt na tato tel. čísla – 733 710 450, 734 152 221, 
733 713 627. Sociální pracovníci se s tímto občanem spojí 
a s registrací mu pomohou.

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města

RM doporučuje ZM schválit výkup pozemků p. č. 
1232/1 o výměře 405 m2, p. č. 1233/1 o výměře 
328 m2, p. č. 1233/2 o  výměře 1819 m2 a  p. č. 
1233/4 o výměře 104 m2, vše v k. ú. Polička dle 
důvodové zprávy. 

RM schvaluje záměr prodeje pozemku p. č. 15/2 
o výměře 68 m2 a části pozemku p. č. 762/2 o vý-
měře cca 255 m2  v k. ú. Rohozná u Poličky.

RM schvaluje uzavření smlouvy o nájmu prostor 
sloužících podnikání, jejímž předmětem jsou pro-
story sloužící podnikání nacházející se v  přízemí 
domu č. p. 68 v obci Polička, části obce Lezník, dle 
důvodové zprávy. Smlouva bude uzavřena na dobu 
určitou 1 rok, nájemné bude činit 1 028 Kč/rok. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o nájmu pozem-
ku mezi městem Poličkou, jejímž předmětem je 
nájem části pozemku p. č. 392/6 a části pozemku 
p. č. 6600 o výměře cca 70 m2 v k ú. Polička, dle 
důvodové zprávy. Smlouva bude uzavřena na dobu 
neurčitou, nájemné bude činit 5 Kč/m2. 

RM neschvaluje uzavření smlouvy o nájmu po-
zemku, jejímž předmětem je nájem pozemku p. č. 
1607/1 o výměře 2962 m2 v k. ú. Polička. 
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RM schvaluje uzavření smlouvy o nájmu kontej-
nerové sestavy dvou buněk umístěné na pozem-
ku p. č. 2508/7 v k. ú. a obci Polička, za účelem 
administrativního zázemí pro poskytování služeb 
nízkoprahového centra. Smlouva bude uzavřena 
od 1. 6. 2021 na dobu neurčitou s výpovědní lhů-
tou 1 rok, nájemné bude činit 4 000 Kč/měsíc + 
1 000 Kč/měsíc paušální úhrada za spotřebované 
energie. 

„Hry na chodník“, tak se jmenuje nápad 
a podnikatelský projekt, který zaujal i naše 
město. Poděkování patří paní radní Ma-
rii Kučerové za tip, fi rmě TES za přípravu 
a především šikovným děvčatům z Mozai-
ky za provedení celého díla, které jsme se 
rozhodli realizovat svépomocí. Takto vylep-
šená hřiště najdete zatím na sídlištích M. 
Bureše a Mánesova. 

Pokud se Vám nápad líbí a  budete mít 
pro nás tip na další místa, kde by bylo mož-
né další hry umístit, napište nám. 

Pavel Štefka, místostarosta 

Hry na chodníku

Nový asfaltový povrch v  těchto dnech 
dostávají komunikace v  lokalitě rodinných 
domků Bezručova, a to v části její 3. etapy. 
Společnost SaM silnice a  mosty Litomyšl 
a.s. zde provádí pro město Poličku fi nální 
práce. Jedná se o  dokončení komunikací 
a  zpevněných ploch akce „III. etapa infra-
struktury lokalita Bezručova“. 

V  rámci této etapy došlo ke kompletní 
přípravě a  zasíťování dalších 19 pozemků 
pro výstavbu rodinných domků. V  letech 
2018-2019 proběhla realizace stavebních 
objektů dešťové a  splaškové kanalizace, 
plynovodu, vodovodu, elektrických kabe-
lových rozvodů, optických rozvodů a další. 
Byly vybudovány i  komunikace, ale z  dů-
vodu minimalizace případného poškození 
hotových povrchů při zásobování staveb 
jednotlivých rodinných domů, byla realiza-
ce fi nálních povrchů odsunuta až na dobu, 

Infrastruktura třetí etapy 
Bezručova jde do fi nále

kdy budou dokončeny stavby většiny domů. 
Tedy na jaro tohoto roku. 

Celkové náklady realizace třetí etapy činí 
13,9 mil. Kč vč. DPH (částka nezahrnuje 
výkup pozemků a přípravné práce); z toho 
náklady pro tento rok činí cca 4,7 mil.Kč vč. 
DPH. 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města

RM schvaluje uzavření smlouvy o podnájmu míst-
nosti o výměře 16,18 m2 nacházející se v přízemí objek-
tu č. p. 399, ul. Střítežská, Polička za účelem provádění 
osobní hygieny klientů Nízkoprahového denního centra 
Oblastní charity Polička. Smlouva bude uzavřena na 
dobu neurčitou s výpovědní lhůtou 1 rok.

RM schvaluje uzavření darovací smlouvy mezi 
městem Poličkou jako obdarovaným a společností 
ZAPA beton,a. s., se sídlem Praha jako dárcem na 

9x okrasných jabloní a  1 ks rhododendronu, dle 
důvodové zprávy.

RM schvaluje uzavření dodatku č. 1 k  dohodě 
o stanovení rozsahu a ceně činností prováděných 
od 1. 1. do 31. 12. 2021, uzavřené dne 22. 3. 2021 
se spol. T.E.S. s.r.o.

RM schvaluje uzavření smlouvy o dílo na akci „Opra-
va části komunikací Polička – Modřec IV – cesta okolo 
kostela“ se společností SKANSKA a. s., se sídlem Praha.

Po letech zápolení se dovršuje boj o krásnější polič-
ský farní kostel. Nejen na stránkách Jitřenky budete 
moci v příštích měsících načerpat o tomto dobrodruž-
ství dostatek informací. V těchto dnech se obnovuje ne-
jen jeho starý rytmus života, ale omlazený Svatý Jakub 
nabírá dech a zve Vás do svého stínu ještě lákavěji.

Výstava vzácných artefaktů 
Vedle osvědčených prohlídek věže kostela je nyní 

možno podívat se také na expozici – trvalou výstavu 
umělecky hodnotných předmětů, která je nově umístě-
na na severní kruchtě kostela. Kromě toho vede trasa 
této prohlídky i do unikátního prostoru půdy kostela. Od 

Ukončení oprav kostela sv. Jakuba
1. července do 31. srpna se na tuto trasu vyráží z Cent-
ra Bohuslava Martinů od pondělí do soboty vždy v 9:00, 
10:00, 11:00, 13:00, 14:00 a 15:00 hod. Vstupenka stojí 
40 Kč pro dospělého a 20 Kč pro děti, mládež a seniory. 

Oslavy oprav
Ve farním kruhu jsme za zdar oprav poděkovali 

Bohu při slavnostní bohoslužbě 20. června, kterou 
sloužil apoštolský nuncius – vyslanec papeže Fran-
tiška – Charles Balvo. Obnova kostela však není vý-
znamnou událostí pouze pro farní rodinu, ale i  pro 
širší veřejnost. Ta je zvána do kostela také, zvláště ke 
dvěma příležitostem o svátku svatého Jakuba. Kvůli 

pandemickým opatřením nebylo možno uspořádat 
řádnou vernisáž expozice v  kostele, proto Vás zve-
me v sobotu 24. července na ne-vernisáž. Celý tento 
den bude vstup na výstavu a na půdu kostela zdar-
ma a na 16:00 hod. plánujeme drobnou slavnost, při 
které se spolu poradujeme z vystavených exponátů 
a něco si o nich řekneme.

Ještě přitažlivější by mohlo být pro řadu lidí to, co 
se bude odehrávat v kostele o 24 hodin později, pro-
tože v neděli 25. července bude u Svatého Jakuba od 
16:00 koncertovat Hradišťan s  Jiřím Pavlicou. Vstu-
penka stojí 350 Kč (sponzorské vstupné do dvou prv-
ních řad činí 1000 Kč), informace o předprodeji na-
jdete na www.farnostpolicka.cz nebo můžete lístky 
získat přímo ve farní kanceláři. Koncert se bude konat 
za dodržení všech aktuálních vládních opatření.

Otevřený kostel
Jedním z řady vylepšení kostela je i moderní bezpeč-

nostní zajištění, které nám dodalo odvahy k něčemu, co 
je v západním světě obvyklé, a s čím se občas setkáte 
i v českých zemích, a to je trvalé otevření kostela. Nejpoz-
ději od poloviny července (čas pro ozkoušení bezpečnost-
ního zařízení) budete moci kdykoli mezi 8. a 18. hodinou 
vejít do poličského farního kostela – buď se obdivovat jeho 
kráse, nebo se poklonit Kristu přítomnému ve svatostán-
ku. Ze strany farnosti je to i přes moderní technologie pro-
jev důvěry vůči obyvatelům Poličky a návštěvníkům města 
a pouze pokud bude tato důvěra trvat, je toto odvážné 
otevření kostela možné.

Nejen Svatý Jakub, ale i farnost a farář jsou Vám 
otevřeni. Stačí přijít. 

Tomáš Enderle, 
římskokatolický farář poličský
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Na několika místech ve městě byly vy-
sazeny jedny z  prvních trvalkových záho-
nů, které nahradily původní travní porost. 
Návrhy výsadby pochází od zdatné profe-
sionálky, která už svůj um prokázala na vý-
sadbách v řadě měst a obcí. 

Před vytvořením návrhu jsme vybraná 
místa společně s  projektantkou a  Jiřím 
Coufalem z  odboru životního prostředí 
MěÚ prošli. Záhony trvalek budou dokon-
čeny na podzim dosadbou cibulovin, jejichž 
květy budou mezi prvními příštího jara. Na 

Trvalkové záhony vysazeny
cca 5 000 cibulovinách jsou z 85 % trvalko-
vé záhony v Poličce postaveny a ta největ-
ší paráda na nás tedy čeká až od příštího 
roku. Návrh trvalkové výsadby je navržen 
tak, aby vždy v určité části vegetačního ob-
dobí některé rostliny kvetly. Ty jsou zatím 
malé, ale postupně během pár let naberou 
na síle, až se pod jejich listy a květy úplně 
ztratí štěrkový podsyp mj. zabraňující pro-
růstání plevelů. Velmi pěkně je to vidět na 
rostlinách ve dvou záhonech v ulici Na Bídě, 
které byly vysazeny vloni a  letos už jsou 
několikanásobně větší a  krásně kvetou. 
Novinkou budou také dva pásy jednoletek 
zasetých podél hradeb u vstupu z parku do 
náměstí. 

Fenomén trvalkových záhonů prostupu-
je Českou republikou už mnoho let. Polič-
ka byla v tomto na chvostu a  já jsem rád, 
že jsme se zase posunuli k tomu, aby naše 
město bylo pěknější. Věřím, že se trvalkové 
záhony v budoucích letech podaří v Polič-
ce rozšiřovat a budou dělat kolemjdoucím 
lidem i drobným živočichům radost a potě-
šení.

Mgr. Jan Matouš, zastupitel

V sobotu 5. června 2021 proběhla v polič-
ském muzeu vernisáž výstavy architekto-
nických návrhů „Městské bydlení Polička“. 
Mezi přítomnými hosty byli zástupci vedení 
města, předseda hodnotící poroty Ing. arch. 
MgA. David Mateásko a autoři dvou vítěz-
ných návrhů ze společnosti Apropos Archi-
tects s. r. o. z Chrudimi (1. místo) a Papou-
šek a Šilhan, architekti z Brna (2. místo). Ti 
své návrhy na vernisáži krátce představili. 

V lednu tohoto roku proběhlo vyhodnoce-
ní architektonické soutěže na výše uvedený 
stavební projekt, který řešil úpravy budovy 
bývalého dětského domova na ulici A. Lid-
milové v  Poličce za účelem vzniku nových 
bytových jednotek. Na výstavě jsou k vidění 
informační panely s fotografi emi vizualizací 
všech 36 návrhů a také katalog architekto-
nicko-urbanistické soutěže, obsahující infor-
mace o složení nezávislé komise, účastnících 
soutěže a jejím průběhu. K vidění jsou také 
historické fotografi e budovy a její výstavby. 

Starosta města Jaroslav Martinů přiblížil 
záměr města Poličky s touto atraktivní lo-
kalitou a také to, co město vedlo k vyhlášení 
soutěže. „Soutěž nás překvapila velkým po-
čtem návrhů, její vyhodnocení nebylo lehké 
a trvalo 2 dny,“ komentuje průběh soutěže 
starosta města. 

Stavební akce by měla dle návrhu společ-
nosti Apropos Architects s. r. o. zahrnovat 
3 samostatně stojící objekty s ponecháním 
stávajícího objektu dětského domova, který 
bude zrekonstruován. Celkový počet byto-
vých jednotek je 32 – 6 bytů 1+1, 16 bytů 
2+1 resp. 2+KK, 10 bytů 3+1 resp. 3+KK. 
Město Polička připravuje realizaci stavby 
pro roky 2021-2025. 

Katalog architektonicko-urbanistické 
soutěže najdete také na webových strán-
kách města Poličky. 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města
Foto – Alena Zavoralová

Vernisáž 
výstavy 
Městské 
bydlení 

Město Polička Vás zve na prezentaci 
architektonické studie „ÚPRAVA prostoru 
kolem farního kostela sv. Jakuba na nám. 
B. Martinů v  Poličce“, která se uskuteč-
ní ve středu 21. července v  odpoledních 
hodinách v  kostele sv. Jakuba. Záměr 

Studie Náměstí B. Martinů - beseda
představí autoři architektonické studie 
MgA. Přemysl Kokeš a  doc. Ing. Zuzana 
Ambrožová, Ph.D. Podrobnosti o  besedě 
a  chystaném záměru najdete na www.
policka.org
Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města

V pátek 11. června 2021 došlo na ná-
břeží Svobody k  závažné dopravní ne-
hodě s  tragickými následky. Před půl 
jedenáctou řidič nákladního vozidla vjel 
do protisměru a naboural nejprve do tří 
zaparkovaných automobilů a poté prora-
zil zábradlí nábřeží a spadl ze silnice do 
Synského rybníka. Zde se vozidlo převrá-
tilo.  Řidič, i přes okamžitou pomoc pří-
tomných svědků a poté i profesionálních 
záchranářů, na místě bohužel zemřel. Na 
místo dorazil i  záchranářský vrtulník.  
Příčinou nehody bylo s největší pravdě-
podobností náhlé zdravotní selhání řidi-
če nákladní soupravy. 

V  tento den navíc od rána probíha-
ly práce na vyčištění trávy z  rybníka, 
kdy cca 20 mužů pracovalo na hladině 
rybníka na několika loďkách. Naštěstí 
v době havárie odešli pracovníci na sva-
činu a  hladina byla prázdná. Lze mluvit 
o štěstí, že ani po nábřeží v inkriminova-
né době nikdo nešel a nehoda si nevyžá-
dala další životy. Přímým svědkem neho-
dy byl starosta města Jaroslav Martinů, 
který organizoval výše zmíněné čištění 
rybníka. 

Tragická nehoda na nábřeží Svobody 
„Za veliké štěstí považuji, že jsme 10 mi-

nut před událostí odešli na svačinu. Já 
jsem musel odjet na jednání, a proto jsem 
se začal přezouvat u svého auta zaparko-
vaného na nábřeží.  Slyšel jsem velký rá-
mus a viděl jsem, jak na mě nákladní vůz 
hrne osobní automobily. Okamžitě jsem 
začal rychle utíkat, cítil jsem, jak se mi 
po ruce svezl sloup pouliční lampy, kte-
rý auta porazila. V okamžiku, kdy jsem se 
ohlédl, jsem viděl, jak nákladní vůz prora-
zil zábradlí a spadl do rybníka.  V tu chvíli 
již vybíhali od bistra Přístav pracovníci, 
kteří se účastnili čištění rybníka. Mezi 
nimi i  pan Jiří Kalvoda, který měl ještě 
vysoké rybářské boty, okamžitě skočil do 
rybníka.  Přidal se i  řidič auta, který jel 
po silnici za kamionem. Oba začali muže 
ze zatopené kabiny vyprošťovat a snažili 
se ho zachránit. Chtěl bych tímto oběma 
poděkovat za jejich obětavou záchrannou 
akci. Panu Kalvodovi navíc za to, že dob-
rovolně přišel na pomoc s  čištěním ryb-
níka a zároveň se v kritické situaci snažil 
zachránit lidský život,“ komentuje událost 
starosta města Jaroslav Martinů. 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města
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Město Polička vyvolalo jednání a  setkání občanů 
z  ulice Svépomoc se zástupcem investora bývalého 
areálu KOH-I-NOOR PONAS s. r. o. na ul. Starohrad-
ská v Poličce. Setkání se konalo v pondělí 24. května 
v malém sále Tylova domu za velkého zájmu občanů 
žijících nejen v ulici Svépomoc. Cílem setkání měl být, 
kromě podání základních informací a  diskuse, určitý 
kompromis, přijatelný pro všechny zúčastněné strany. 

V  úvodu přítomné přivítal starosta města Jaroslav 
Martinů: „Máme za to, že je nanejvýš potřebné Vás 
všechny poctivě a  věcně informovat o  uvažovaném 
záměru, který zde nový investor hodlá realizovat. Již 
se na nás celá řada zVás osobně i telefonicky obrátila 
s  obavami o  zhoršení životních podmínek, především 
dopravy. Z  tohoto a  dalších důvodů jsme pozvali in-
vestora celého projektu.“ Celý záměr nákupního centra 
představil ve své prezentaci zástupce investora pan Ku-
kačka, důležité informace podal i zástupce společnosti 
Billa. Nutno poznamenat, že jednání investora je velmi 
korektní a vstřícné. Jak zmínil, v projektu je snaha o to, 
aby bylo co nejméně změn pro obyvatele sousedících 

Informativní setkání s občany 
o využití areálu Ponas

domků. „Není to moje povinnost, ale přání Vám celý 
projekt prezentovat,“ komentoval pan Kukačka. 

Většina dotazů se týkala otázek dopravy, dopravní 
obslužnosti, parkování, zásobování, hluku nebo umístění 
chodníků. Ve velmi živé diskusi přišlo několik závažných 
návrhů týkajících se zejména vjezdu a výjezdu do celého 
nákupního areálu. Většina zúčastněných preferuje zajiš-
tění vjezdu i výjezdu z hlavní komunikace, z ulice Staro-
hradská. Pan Kukačka přislíbil prověření této možnosti 
s odborníky, zejména s příslušnými orgány policie. 

Konkrétní odpovědi na požadavky občanů a  další 
varianty řešení situace budou představeny na dal-
ším plánovaném setkání, které se uskuteční cca za 
5 týdnů. „Přicházíme k projektu s pokorou, po dneš-
ním setkání odjíždíme s důležitými informacemi a bu-
deme se snažit „odbřemenit“ ulici Svépomoc,“ komen-
tuje výsledek jednání pan Kukačka. Starosta města 
velmi ocenil přístup investora a zároveň ocenil zájem 
občanů. „Důležité je, že se bude jednat dál,“ uzavřel 
starosta města. 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města

Městský Park je nepochybně krásným mís-
tem k procházkám, odpočinku, setkávání, pro-
stě k trávení volného času.

Aby tomu tak bylo stále a  pro všechny 
občany, je třeba, abychom se všichni chovali 
ohleduplně a dodržovali základní a  jednodu-
chá pravidla.

Všem nám totiž někdy kazí radost z  jinak 
pěkného prostředí nepořádek, který po sobě 
zanechávají návštěvníci parku. Obzvlášť doba, 
kdy byly uzavřeny vnitřní prostory restaurací 
a jídlo a nápoje se vydávaly do jednorázových 
obalů, přinesla zvýšený objem tohoto odpadu.

Odpadky, různé obaly a nedopalky hroma-
dící se kolem laviček a míst k odpočinku, jsou 
smutnou vizitkou mentální úrovně některých 
jedinců mezi námi. 

Pro městský 
park 

Začátkem roku 2021 vstoupil v platnost nový 
zákon č. 541/2020 Sb., o  odpadech, a  začala 
platit nová pravidla pro „nakládání s nezákonně 
soustředěným odpadem“, který známe pod po-
jmem černé skládky.

Vlastník odpadu má povinnost ( jak platilo do-
posud) předat odpady do zařízení určeného pro 
nakládání s  odpady, do dopravního prostředku 
provozovatele tohoto zařízení, nebo obchodní-
kovi s odpady s povolením pro daný druh a ka-
tegorii odpadu.

V  této souvislosti byly navýšeny i  pokuty za 
takto nezákonně soustředěný odpad (černou 
skládku). Pokud vlastník odpadu nepředá odpad 
do zařízení určeného pro nakládání s odpady (při 
mobilním sběru do dopravního prostředku provo-
zovatele zařízení) a odpad nezákonně soustředí 
mimo zařízení určené pro nakládání s  odpady, 
hrozí fyzické osobě za tento přestupek pokuta ve 
výši do 200.000 Kč a právnické nebo podnikající 
fyzické osobě až do výše 10.000.000 Kč.

Novým pravidlem je i povinnost vlastníka po-
zemku oznámit výskyt černé skládky (nezákon-
ně soustředěného odpadu na svém pozemku) 
bez zbytečného odkladu obecnímu úřadu obce 
s rozšířenou působností, v jehož správním obvo-
du je odpad soustředěn. Správní orgán je povi-
nen pokusit se zjistit jeho vlastníka.

Pokud není možné zjistit osobu, která je za 
odpad odpovědná, vyzve správní orgán vlastní-
ka pozemku k odklizení odpadu a  jeho předání 
do zařízení určeného pro nakládání s odpady ve 
lhůtě 30 dnů ode dne doručení výzvy. Obec, na 
jejímž území se odpad nachází, může vlastníkovi 
pozemku poskytnout součinnost při odklízení 
odpadu (např. přistavit nádoby na odpad).

Pokud vlastník pozemku nezajistí odklizení 
odpadu a  předání odpadu do zařízení určené-
ho pro nakládání s odpady, může správní orgán 
uložit vlastníkovi pozemku, aby na vlastní nákla-
dy zabezpečil místo, kde se nachází nezákonně 
soustředěný odpad, proti dalšímu návozu od-
padu, zabezpečit odpad, který ohrožuje životní 
prostředí před únikem škodlivin do okolního 
prostředí, nebo nezákonně soustředěný odpad 
odklidit a předat do zařízení určeného pro naklá-
dání s odpady.

V  souvislosti s  černými skládkami je správní 
orgán (pověřená osoba) oprávněn vstoupit na 
pozemek na dobu nezbytnou k  zabezpečení 
nebo odklizení odpadu a vlastník nebo uživatel 
tohoto pozemku je povinen vstup této osobě 
umožnit a strpět.

Doufáme, že při dnešních možnostech fyzic-
kých osob předávat odpady (všech druhů) bez-
platně (s výjimkou stavebních odpadů) v rámci 
systému obcí pro nakládání s  komunálním od-
padem (sběrné dvory), se s  černými skládkami 
budeme setkávat čím dál méně a v lepším pří-
padě vůbec.

Radek Klein, OÚPRaŽP

ČERNÉ
SKLÁDKY

Ano, v parku by mohlo být více košů a měs-
to jejich počet posílí a bude je instalovat. 

Zároveň si ale myslím, že je na místě požádat 
občany o ohleduplnost a dodržování základních 
hygienických zásad a pravidel ohledně udržová-
ní čistoty a pořádku ve veřejném prostoru. 

Městská i  státní policie provádí v  parku 
namátkové kontroly, ale represe není cesta, 
kterou chceme prosazovat, sázíme spíše na 
rozum, výchovu a  slušnost, která zcela jistě 
mezi našimi občany převládá. 

Je třeba zmínit i  venčení psů. Sbírat 
po svém zvířeti exkrementy je samozřej-
mostí, nejen na chodníku, ale i na trávnících 
a ostatních veřejných místech, park nevyjíma-
je. Obzvlášť chceme-li jej využívat jako pro-
stor pro setkávání lidí, kulturní akce, hru dětí 
a další příjemné aktivity. 

Bavme se, užívejme si venkovního prostředí 
a hezkých míst našeho města, ale neobtěžuj-
me tím naše okolí.

Pavel Štefka, místostarosta města Poličky

Město Polička každoročně nezapomíná na své histo-
rické památky a  jejich obnovu. I  v  tomto roce jsme byli 
úspěšní se získáním fi nančních prostředků od Minister-
stva kultury, kdy dotace pro opravu hradu Svojanova je ve 
výši 1,1 mil. Kč a pro památky přímo na území města jsme 
z Programu regenerace získali více než 1,5 mil. Kč. 

Náklady pro pokračující obnovu hradebního opevnění 
pro tento rok jsou ve výši 1,2 mil. Kč, z toho cca 400 tis. Kč 
tvoří dotace z Programu regenerace. Obnova městských 
hradeb se po několika letech blíží do svého fi niše. Po cel-
kové revitalizaci hradebního okruhu zbývá pro letošní rok 
dokončit dvě části hradebních úseků v jižní části v prosto-
ru Na Valech vedle uličky Hradební. Jedná se o  statické 
zajištění části hradební zdi, která je téměř v  havarijním 
stavu a výměna poškozené střešní krytiny na jedné z bašt.

Pro poličské památky v roce 2021
Více než 1,7 mil. Kč půjde na opravy poličské radnice 

(z této částky představuje dotace z Programu regenera-
ce 1,1 mil. Kč). Původně měla v  tomto roce odstartovat 
obnova jejího obvodového pláště vč. restaurování kamen-
ných prvků a rozsáhlé fasádní výzdoby. S ohledem na ná-
ročnost uvedené akce se po důkladné analýze zpracované 
projektové dokumentace doporučuje využít výše přiznaný 
fi nanční příspěvek od Ministerstva kultury na restaurování 
omítek a štukové výzdoby vestibulu 2. patra barokní rad-
nice. Navíc pro aktualizaci projektové dokumentace čeká-
me na přislíbenou dotaci od Pardubického kraje. 

Cca 1,8 mil. Kč (z toho 1,1 mil. Kč dotace) jde na opravu 
statiky hradeb v areálu hradu Svojanova. 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města
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Vážení a milí spoluobčané, 
již delší dobu zvažuji, že se s  Vámi podělím 

o své obavy z narůstající hrubosti, rivality a vzá-
jemného očerňování, která v poslední době zesi-
lují, a to nejen v naší zemi, ale též v našem městě. 
Mám za to, že i mnozí z Vás jste zaznamenali ná-
zory odborníků, kteří se k této věci vyslovují a zá-
roveň se domnívají, že jedním z hlavních viníků je 
dopad smutné koronavirové doby. I v Poličce jsme 
zaznamenali nárůst nezdravého soupeření, zne-
važování a překrucování dobových událostí. 

Dovolte mi malé ohlédnutí za cca posledními 
dvěma desetiletími, kdy jsme v našem městě re-
alizovali nemálo odvážných akcí, které přirozeně 
přinášely mnoho problémů a úskalí. 

Za největší akce ze svého pohledu považuji 
tyto:

- přípravu I. a  II. etapy lokality pro bydlení 
v lokalitě Mánesova, 

- I. a II. etapu průmyslové zóny na Vyšehradě, 
- zbudování protipovodňové suché hráze na 

Baldeckém potoce, 
- vydláždění historické hradební části města 

v podobě 10 dílčích etap, 
- zasíťování 3 etap, tj. 84 parcel pro výstavbu 

rodinných domků v oblasti Bezručova 
- včetně výstavby 48 bytů ve dvou bytových 

domech tamtéž a mnohé další menší akce. 
Každá tato pro naše město velká akce zákoni-

tě přinášela mnohé problémy a taktéž i různo-
rodou kritiku. Dovolte mi zmínit pouze několik 
hlavních nesnází. 

Za největší „boj“ považuji obhajobu odmítnu-
tí platby vícenákladů na dvou stavebních akcích 
(zasíťování pozemků a stavba hráze), kdy doda-
vatelská fi rma po našem městě požadovala něko-
lik desítek miliónů za tzv. vícepráce. Celý spor se 
dostal až před soud, který po dlouhých 8 letech 
na základě znaleckých posudků dospěl k názoru, 
že naše město vše v pořádku uhradilo a veškeré 
další požadavky byly zamítnuty. Nicméně, dlouhé 
osmileté soudní napětí včetně štvavé televizní re-
portáže, je slovy nesdělitelné, ale bylo nezbytné 
pro uhájení naší hospodárnosti a poctivosti. 

Slušně, poctivě, hospodárně
I  mnohé další akce přinášely problémy, např. 

nesouhlas s  velkou různorodostí nově postave-
ných domků v lokalitách pro bydlení, kdy zazníva-
la kritika naší údajné benevolence. Velmi dobře si 
pamatuji, jak mnozí stavebníci ve II. etapě lokality 
Mánesova žádali zastupitelstvo města o výjimky 
z  původního regulačního plánu. Mám za to, že 
současný stav, kdy jsou všechny parcely rozpro-
dány a téměř zastavěny, včetně několika desítek 
požadavků o další stavební pozemky od zatím ne-
uspokojených zájemců, jsou největším důkazem, 
že naše město jde i v této věci po správné cestě. 

Osobně mám velikou radost, že jsme mnohým 
odvážným lidem umožnili naplnit si svůj sen o by-
dlení, který je vždy zaplacen obrovským úsilím 
a mnohdy celoživotním zadlužením. Velmi dobře ze 
svého života vím, jaké úsilí a problémy přináší roz-
hodnutí postavit si svůj domek. Jsem přesvědčený, 
že celý proces individuální výstavby má i své slabi-
ny v podobě, kdy někteří stavitelé ve svém nadšení 
nevědomky nedodrží některá omezení. 

To se pravděpodobně mohlo v několika málo pří-
padech stát v tzv. „Osadě pod kopcem“, která legi-
timně vznikla před 17 lety a neustále se rozrůstá 
bez fi nančního přispění města. Považuji za nešťast-
né, když si majitelé rekreačních objektů, kteří se 
chovali většinově ukázněně a zodpovědně, přečtou 
v poličské Jitřence článek „Kostlivci u přehrady“, ve 
kterém vyznívá paušální odsouzení za nedodržení 
podmínek obsažených ve stavebním povolení. Co si 
mají tito lidé, kteří zde investovali mnohdy celoživot-
ní úspory, myslet. Místo zasloužené podpory a oce-
nění se jim dostává nemilého odsouzení. 

Vážení a milí spoluobčané, nejsem si jistý, zda 
se mi podařilo formulovat mé obavy a poznatky, 
které doba přináší. Budu velmi rád, pokud se mi 
alespoň částečně povedlo upozornit na, dle mého 
názoru, vážné změny celkového soužití lidí. Vždy 
jsem si velmi vážil vyspělé občanské pospolitosti 
v našem městě. Moc prosím, nenechme se uná-
šet na vlnách současné zhrublé doby a vraťme se 
k posilování slušnosti, poctivosti a hospodárnosti.

Moc děkuji a jsem s pozdravem
Jaroslav Martinů, starosta města 

Vážení a milí občané, čtenáři, 
dovolte mi reagovat na článek v minulé Jitřence „Ve-

řejný prostor – Synský rybník“ od paní zastupitelky Jitky 
Bidlové. 

Je zcela přirozené, že každý z  nás Poličáků chce, aby 
náš veřejný prostor byl upravený, čistý a celkově přispíval 
k pěknému vzhledu našeho města. I Synský rybník je jeho 
důležitou součástí a naším cílem musí být udržovat vodní 
plochu v co nejlepším stavu. 

Otázka je, jak tohoto stavu se zohledněním všech sou-
vislostí můžeme dosáhnout. Ve zmíněném článku zazní-
vá, že v tomto prostředí je chovný rybník nežádoucí a je 
uvedena celá řada argumentů na podporu tohoto tvrzení. 

Vážení čtenáři Jitřenky, nemohu uvěřit, že jsou nám 
dávány za vzor přírodní koupací jezírka a  horská jezera, 
která mají zcela jiná spádová povodí a značně chladnější 
vodu. To jsou rozhodující skutečnosti, proč jsou tyto vodní 

Synský rybník – bez ryb?

Ne, není to pravda, již mnohokráte jsem měl mož-
nost diskutovat s předními českými vědci a  studovat 
jejich závěry a poznání. Viděl jsem i několik tendenč-
ních televizních reportáží, které se snažily umocnit po-
díl rybářů. Nicméně ze závěrů těchto studií jednoznač-
ně vyplývá, že hlavními viníky znečištění povrchových 
vod jsou ze 60 % odpadní vody komunální, tj. z domác-
ností, dále cca 35 % znečištění tvoří rozsáhlá půdní 
eroze a zemědělská činnost a pouze 5–7 % znečištění 
povrchových vod v Jižních Čechách pochází z intenziv-
ního rybníkářství. Při této příležitosti musím zdůraznit, 
že rybníky ve svém celku sehrávají i obrovskou dočiš-
ťovací úlohu včetně dalších celospolečenských přínosů. 

Mám za to, že největším důkazem výše uvedených 
argumentů je situace na obdobném rybníku Rosnička ve 
Svitavách, kde v suchém a teplém roce 2018 došlo k ma-
sivnímu úhynu ryb. Následně majitel rybníku, město Svi-
tavy, oslovilo Brněnskou univerzitu se žádostí o pomoc 
a  preventivní opatření podobné situaci zabránit. Hlav-
ním opatřením bylo zásadní snížení rybí obsádky s cílem 
docílit čisté vody a přírodního koupaliště. Město Svitavy 
již vynaložilo značné fi nanční prostředky a výsledkem je, 
že voda je sice průzračnější, ale bohužel celý rybník za-
růstá v celém vodním sloupci měkkou vodní trávou, což 
velmi omezuje koupání a další vodní sporty. 

Na našem poličském rybníku od loňského roku také 
pozorujeme výrazné zarůstání celé plochy. Loni jsme 
museli přistoupit k zásadní akci s cílem fyzické likvida-
ce porostu, který již znemožňoval funkční využití lodi-
ček a dalších rekreačních plavidel. Akce byla úspěšná, 
nicméně je jisté, že i letos budeme a možná opakovaně 
čelit této výzvě. Za poslední roky jsme i my, poličští ry-
báři, pod tlakem různých názorů omezili rybí obsádku. 
Díky tomu je voda sice průzračnější, ale energie slunce 
výrazně více probouzí živiny ve značně bahnitém ná-
nosu s  následným zarůstáním. Musím též napsat, že 
hlavní živina pro růst vegetace je fosfor. Nadbytek fos-
foru ve vodním prostředí je veliký celosvětový problém 
a  jedním z  efektivních opatření na snížení množství 
fosforu jsou ryby, které svým růstem přebytečný fosfor 
odčerpávají. 

Ano, souhlasím s tím, že vše je velmi složité a vyža-
duje další pokračování ve výzkumu s cílem dosáhnout 
realistické rovnováhy. Za rybáře mohu slíbit zodpovědný 
přístup s cílem dosažení optimálního možného stavu. 

Byl bych velmi rád, kdyby naše město v  nejbližší 
době rozhodlo o velmi hospodárném odbahnění, které 
se z kraje letošního roku podařilo zrealizovat na měst-
ském rybníku v Pomezí (stálo pouze cca 20 % ofi ciál-
ních nákladů). 

S pozdravem 
Jaroslav Martinů

starosta města a hospodář Rybářského sdružení 
Vysočina se sídlem v Poličce 

plochy v létě bez sinic a řas. 
Náš Synský rybník je klasickou nádrží, která je výrazně 

zatížena velkým splachem ornice plné živin z rozsáhlého 
povodí. Vliv mají i  vysoké letní teploty, které jsou opti-
mální pro rozvoj vodní vegetace. Zásadní nepříznivý dopad 
mají i odlehčovací komory na městské kanalizaci, které za 
stavu velkých průtoků vypouštějí značný objem zředěných 
fekálií z domácností přímo do Bílého potoka, který napájí 
Synský rybník. Tyto a  další aspekty v  posledních dese-
tiletích značně ovlivňují kvalitu povrchových vod na celé 
planetě včetně naší země a našeho města. 

Souběžně po celá desetiletí probíhá rozsáhlý vědecký 
výzkum, jak tento stav napravit. Nemohu zde podrobně 
popsat, jak je tento proces složitý a  jaké mnohdy proti-
chůdné názory zaznívají. Ano, často z jistých kruhů zazní-
vá obvinění i produkčních rybářů, především jihočeských, 
kterým bývá připisován zásadní podíl. Čištění Synského rybníka v červnu 2021
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Vážený pane doktore Sládku, milí čtenáři,
s  malým povzdechem musím napsat, že mě 

vůbec netěší opětovně reagovat na tento již dru-
hý otevřený dopis, ale nezbývá mi, než se brá-
nit. Předem se velice omlouvám. Z důvodu jisté 
serióznosti se tedy pokusím na všechny dotazy 
odpovědět. 

Za posledních cca 10–12 let jsme si spolu, 
pane doktore, vyměnili odhadem 50 dopisů. Já se 
vždy snažím téměř na každý z těchto urážlivých, 
dehonestujících a obviňovacích dopisů odpovídat. 
Ale musím se přiznat, že v poslední době zvažuji, 
zda to má stále ještě cenu.

Ano, platí, že v nově zvolené sněmovně již ne-
budu, nemám žádné ambice. Pouze jsem vyhověl 
požadavku svých kolegů voleb se zúčastnit a při-
jal jsem nevolitelné místo. Komunální volby jsou 
až za rok a půl, a v tuto chvíli to nepovažuji za 
aktuální téma.

Ve věci žebrající paní již bylo napsáno mnohé. 
Dobře vím, že mě opakovaně viníte, že je to moje 
vina. Považuji za lidsky správné, že jsme této ženě 
pomohli po její celoživotní práci v Čechách obno-
vit vyplácení pozastaveného důchodu, který jí má 
umožnit ve stáří důstojný způsob života. Bohužel 
dochází k  opětovnému žebrání a  celý současný 
právní systém naší země nezná a nemá jednodu-
chá řešení. Při této příležitosti zdůrazním, že cel-
ková situace s bezdomovci a dalšími podobnými 
nešvary je v Poličce, ve srovnání s jinými městy, 
velice příznivá. V současné době, po selhání všech 
ostatních možností, usiluji s majitelem ubytovny 
o zajištění místa pro ubytování této paní a jejího 
syna mimo Poličku.

Ve věci obchvatu jsem již do naší Jitřenky mno-
hokrát psal. Zmiňoval jsem řadu jednání včetně 
oslovení ministra dopravy. Docílili jsme, že na 
státní náklady byl zadán tzv. směrový průzkum. 
Jedním ze základních zjištění bylo, že tranzit (prů-
jezd Poličkou) je 4–5 tis. vozidel za 24 hodin. Ten-
to stávající počet není stále dostačující, aby stát 
zafi nancoval tuto nákladnou akci. Podmínkou je 
alespoň 10 tis. projíždějících vozidel denně. Tak 

Odpověď na již druhý otevřený dopis
tomu je například i  v  bohatém Německu. Naše 
snaha bude stále pokračovat. Věřím, že příští ge-
nerace se severního obchvatu dočkají.

Dopravní nehoda ze dne 10. 6. 2021 je zcela 
jistě vážnou událostí, ale svádět ji na neexistenci 
obchvatu odmítám. S největší pravděpodobností 
došlo k vážné zdravotní příhodě řidiče. V posled-
ním dopise jste mě označil za „vraha tohoto řidi-
če“. Tento Váš názor nehodlám dál komentovat. 
Jsem velice rád, že při mně stálo velké štěstí a též 
i  v  inkriminované době v  místě události nebyli 
kromě mě žádní další lidé. 

K  očkování v  Poličce proti nákaze COVID-19 
opakovaně sděluji, že jsme od samého počátku 
aktivně usilovali o zřízení očkovacího centra. Za 
tím účelem jsme vedli nespočet jednání a  jsem 
moc rád, že se podařilo zřídit očkovací centrum 
i v našem městě. Musím též zmínit i Váš ultima-
tivní požadavek na okamžité zodpovězení otázky, 
zda jsem využil jako starosta hejtmanem nabíze-
nou možnost očkování. Ještě ten den jsem Vám 
slušně odpověděl, že ne a tak je tomu i stále.

Na otázku, kolik Polička potřebuje supermar-
ketů, po pravdě odpovím, že nevím. Mně by stačil 
pouze jeden, případně pouze samé malé obchůd-
ky. Pane doktore ve vší úctě k Vám, nejsem to já, 
kdo o těchto věcech rozhoduje. Osobně považuji 
za naši povinnost vyvinout maximální iniciativu 
a aktivním a slušným přístupem ovlivnit rozhod-
nutí legitimních vlastníků ve prospěch našeho 
města. Mám za to, že to takto chápe i  většina 
zastupitelů a občanů.

Na další otázku je mi nepříjemné opakovaně 
odpovídat. Považuji se za skromného člověka 
a nikdy nebylo mým cílem vstupovat do politiky 
kvůli fi nančnímu profi tu. Vždy jsem se dokázal 
uživit svou prací a  není mou snahou z  politiky 
zbohatnout. Především z tohoto důvodu jsem po-
važoval za morálně nezbytné vracet část svého 
platu městu zpět, a to formou daru, v posledních 
dvou letech se již plat ze zákona krátí. Dále naše 
město získává část peněz z celkové částky, kte-
rou sněmovna hradí za pronájmy kanceláří. Touto 

formou podnájemní smlouvy získalo město další 
statisíce. Celkově jsem tedy našemu rozpočtu 
ušetřil cca 3 mil. Kč. Ve věci poslaneckých náhrad 
musím odkázat na standardní náklady, které par-
lament hradí (ubytování, mzdy asistentů apod.) 
a já včetně dalších poslanců z těchto úhrad samo-
zřejmě nevidíme ani korunu. Naopak se snažím 
část z těchto nákladů ušetřit. 

Na poslední otázku jsem již dle mého názoru 
dostatečně odpověděl v minulé Jitřence a též jsem 
o celé záležitosti obsáhle hovořil na zastupitelstvu. 
Ano, opakovaně sděluji, před 17 lety bylo RS Vyso-
čina rozprodáno 51 parcel po 180 tis. Kč. Za tyto 
peníze byla osada elektrifi kovaná, dále byl zbu-
dován vodovod a přírodní cesty. Na další náklad-
né záležitosti (kanalizace, asfaltové komunikace 
apod.) již samozřejmě peníze nestačily. Naše město 
musí provádět vyváženou a  spravedlivou politiku 
vůči všem skupinám občanů. Je přirozené, že po-
kud pozemky v lokalitách pro bydlení stojí přibližně 
1 mil. Kč a obsahují i kanalizaci a silnice, není mož-
né v osadě Pod kopcem, kde pozemky stály pouze 
180 tis. Kč, doplatit chybějící věci z městských pe-
něz. Domnívám se, že to již bylo náležitě vysvět-
leno a  všichni tomu rozumí. Samozřejmě chápu 
požadavky zde bydlících lidí, jsem s nimi v častém 
kontaktu a jsem velice potěšen, že většina souhlasí 
a jsou si vědomi, že nelze vše požadovat z našeho 
rozpočtu a musí se hledat jiná řešení.

Vážený pane doktore, dovolte mi na závěr 
napsat, že jsem ve svém životě nikdy od nikoho 
nečelil podobné zášti, dehonestaci a obviňování 
téměř ze všeho. Často se ptám, co je skutečným 
důvodem Vaší nenávisti, odpověď stále hledám. 
Pouze moje přirozená slušnost mi zde neumož-
ňuje napsat, jak jste v některých dopisech nesku-
tečně očerňoval i některé mé kolegy zastupitele. 
A  již vůbec nechci dál rozepisovat, jak jste mě 
urážel ve věci místní žebrající ženy, které údajně 
umožňuji žebrat za „jisté protislužby…“. 

S pozdravem a přáním pevného zdraví a život-
ního štěstí. 

Jaroslav Martinů, starosta města 

Martinů Jaroslave,
nedočkal jsem se odpovědi na poslední dopis. 

Nepřijde-li hora k  Mohamedovi, musí Mohamed 
k hoře. Komunikace přes média však není šťast-
né řešení. Blíží se komunální a parlamentní volby. 
Opakovaně slibujete, že do „pražské žvanírny“ už 
kandidovat nebudete, leč to už jsem jednou slyšel. 
Kandidovat v komunálních volbách by bylo více než 
troufalé. Uvedu občanům Poličky, proč by Vám na 
další volební období neměli dát důvěru ke správě 
města. Zavlekl jste do města žebračku, postaral se 
jí o ubytování, zpětné vyplacení důchodu a nepo-
stižitelnost před právem. Přestože jste mě ujistil, 
že je záležitost vyřízena, žebrala a obtěžovala dál, 
a to nejen mě. Dlouhodobě jsem s Vámi komuni-
koval na téma obchvat Poličky. Neangažoval jste 
se dostatečně a absence obchvatu vedla 10. červ-
na 2021 k tragické nehodě, která skončila úmrtím 

Otevřený dopis starostovi města
„jen“ jednoho člověka a dále „jen“ k materiálním 
škodám. Nehoda se udála v prostoru mezi dvěma 
školami v čase, kdy už děti seděly ve školních lavi-
cích. Kolika nehod se ještě budeme muset dočkat, 
aby se dopravní situace ve městě začala řešit? Ko-
lik mrtvých by Vás přinutilo k razantnímu postupu? 
Na začátku ledna jsem Vás vyzýval k iniciativě, kte-
rá by nabídla občanům Poličky komfort při očková-
ní proti nákaze covid-19. Sám jsem na očkování jel 
do Litomyšle. Potřebuje Polička šest supermarke-
tů? Vaše angažování se v této záležitosti se mně 
jeví jako jednání zavánějící korupcí. Mýlím-li se, vy-
světlete mi, proč chcete udělat z vnitřního města 
mrtvou zónu? Chci si bez ohledu na zisky obchod-
ních řetězců mít kde koupit poličské pečivo, polič-
skou uzeninu, poličskou majonézu. Neodpověděl 
jste mně, jak jste ušetřil za čas dojíždění do Prahy 
2 500 000 Kč městu ze mzdového fondu a  za 

pronájem poslanecké kanceláře jste městu Polič-
ka za čas poslancování zaplatil neuvěřitelných 
500 000 Kč. Na poslaneckých náhradách v r. 2018 
jste obdržel 1 775 469 Kč. Za celé volební období 
hrubým propočtem dojdu k částce 7 101 876 Kč. 
Vaše poslanecké záležitosti – vyřizování pošty, ač 
na poslaneckou kancelář a asistenta/ty dostáváte 
70 000 Kč měsíčně, vykonávaly úřednice 
z  MěÚ v  Poličce. Sdělte občanům, kde tyto ná-
hrady mizí. Mizí do Vaší kapsy nebo do čer-
né díry v  souhvězdí ODS? K  pohledu z  druhé 
strany Jitřenka č. 6 str. 10. Před „cca“ 17 lety 
se v  prostoru Přehrada 0 rozprodalo „cca“ 
50 parcel po 180 000 Kč. Žádal jsem Vás, ať už 
jako hospodáře Rybářského sdružení Vysočina či 
Prvního muže na radnici, o vysvětlení. Vysvětlení 
dlužíte i poličským občanům. 

Sládek Ivan, iv.sladek@seznam.cz
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Čtenáři píší
V reakci na velmi stručný a výstižný pří-

spěvek pana Václava Beneše v  květnové 
Jitřence napsal pan starosta článek velmi 
obsáhlý a  nic neříkající. Srovnává v  něm 
nesrovnatelné a obchodní záměr pana Bří-
zy obhajuje pouze na základě svých pocitů 
a  přání. Zcela opomíjí nešťastnou polohu 
bývalého areálu KOH-I-NOOR, který je si-
tuován mezi sídlištěm, školkou Luční, ul. 
Starohradská se starou vilovou zástavbou 
a  ulicí Svépomoc, která je rovněž hustě 
obydlená a navíc jednosměrná. Zcela zapo-
míná na fakt, že většina obyvatel sídliště 
včetně školáků a  starých lidí musí nutně 
kolem areálu minimálně 2x za den projít 
cestou do školy, do práce, či k lékaři. 

Dopravní situace se nezlepší ani vybudo-
váním kruhového objezdu. Odkloní se do-

Obavy z dalšího obchodního centra 
prava z ulice Svépomoc, o to víc pak budou 
zatíženy ulice Starohradská, Vrchlického 
a  Eimova. Denně do obchodního centra 
přijede nejméně 600 zákazníků (informaci 
poskytl zástupce společnosti BILLA; počítá 
6,7 automobilu na jedno parkovací místo 
za den). K tomu je nutné připočítat vozidla 
zásobování a nejméně 40 parkovacích míst 
pro zaměstnance obchodního centra. Polič-
ka nemá vybudován obchvat a veškerá ná-
kladní a osobní doprava ve směru od Krou-
ny projíždí ulicí Starohradská. O  necelých 
100 m  dál od plánovaného výjezdu z  ná-
kupního centra se nachází hasičská stanice 
a  výjezd hasičských vozů. K projektu není 
vypracovaná studie dopravní obslužnosti 
a vedení města zřejmě nepovažuje za po-
třebné se takovou studií zabývat. 

Toto obchodní centrum bude pátým 
supermarketem ve městě, kde žije cca 
8 000 obyvatel. Je na místě zmínit, že vý-
stavbě obchodního centra bude předchá-
zet demolice plně funkčního rozsáhlého 
původního objektu, který město mohlo 
získat za velmi slušnou částku. Polička 
pomalu ztrácí charakter příjemného ma-
lého města a  to právě díky benevolent-
nímu přístupu radnice. Pro turisty nejsou 
obchodní centra atraktivní a  zákazníci 
obchodních center nám nezvýší turistic-
ký ruch. Projekt, který tak vehementně 
pan starosta obhajuje, bude přínosem 
jen a pouze pro developera.

Eva Witzová

Dobý den.
Po přečtení červnové Jitřenky musím re-

agovat a vyjádřit svůj názor, se kterým se 
myslím ztotožní mnoho našich čtenářů. 

Firma VHOS a. s. si seriálem článků 
v  Jitřence zcela evidentně dělá reklamu 
svému podnikání. Pan Vlček by asi nejraději 
zavřel plavecký bazén, aby město nebylo ve 
ztrátě. 

Pan Beneš by raději viděl byty než pro-
dejny s levným zbožím na pozemku KOH-I-
NOORu. Obyvatelé nemovitostí u přehrady 
by chtěli vybudovat lepší přístupovou ces-
tu. 

Víceméně všem jde o peníze. 
Napadlo mě řešení, které by většinu 

mohlo uspokojit. 
Vypověděl bych smlouvu fi rmy VHOS 

a  založil městkou společnost. Ne proto, že 

Voda – názor čtenáře
špatně kontroluje vodu, která dodnes je cítit 
chlórem a nedá se pít, ale protože zisky by 
zůstaly v Poličce a nešly do Rakouska. Zde 
se sluší připomenout, že voda, která nám je 
touto fi rmou dodávána, je česká voda z čes-
kých vrtů, z české země a je k nám přiváděna 
potrubím vlastněným českými městy a ob-
cemi. A zisky odvádí Rakouským vlastníkům! 
Ano skutečně, kdo to dodnes neví, za naši 
vodu platíme Rakušanům, ti od nás inkasu-
jí desítky a stovky milionů a zisky si odnáší 
domů do Rakouska. Navrhuji toto změnit 
a vypovědět správcovskou smlouvu tak, jak 
to udělaly Svitavy, Bystré a mnoho dalších 
obcí, které si uvědomily, že platit za naši čes-
kou vodu cizincům je absolutní nesmysl. 

Nevím přesně, kolik milionů jsme jako ob-
čané Poličky odvedli do rakouských kapes, 
ale věřím, že ze zisků by:

Pan Vlček neměl obavy o  investici do 
plaveckého bazénu. Pan Beneš by mohl být 
klidný, že po KOH-I-NOORu budou tak dů-
ležité byty. Obyvatelé kolonie by se určitě 
dočkali přístupové cesty.

A nabízí se řešení vyplývající z úvodu to-
hoto článku: Místo VHOSu založit poličskou 
městskou společnost, která bude spravo-
vat náš vodovod a  prodávat našim obča-
nům naši vodu. 

Uvědomuji si, že tato změna není jed-
noduchá. Nicméně na podzim proběhnou 
volby do městského zastupitelstva a po-
litická strana, která bude mít ve volebním 
programu například i „vodovodní změnu“ 
má můj hlas. A  věřím, že nás bude vět-
šina. 

P.S. Paní Bidlová, chápu, že chcete Polič-
ku krásnější, ale držme se tradic. Chovný 
rybník je spojen se založením města.

S pozdravem
Petr Štejdíř

Možná i  Vy si kladete otázku, odkud 
nám teče pitná voda z  kohoutku, jaké je 
její složení, co se dále děje s odpadní vodou 
a proč platíme zrovna tuto částku za vodné 
a stočné. Právě o tomto je nyní uveřejňova-
ná série článků „Žijeme s vodou“, která má 
za cíl obeznámit obyvatele Poličska s  ce-
lým systémem hospodaření s vodou v na-
šich podmínkách, vodním zdrojem počínaje 
a čistírnou odpadních vod konče.

Město Polička je zásobována pitnou vodou 
ze skupinového vodovodu Poličsko, jehož je 

O vodě součástí, a  to společně s  dalšími patnácti 
obcemi v rámci Svazku obcí Vodovody Polič-
sko. Tento svazek zajišťuje kompletní obno-
vu vodovodní sítě dle obcemi schváleného 
ročního plánu obnovy a rozvoje vodovodu.

Vlastníkem vodovodní infrastruktury jsou 
právě tyto obce a o její provoz se stará na 
základě nájemní smlouvy vysoutěžená spo-
lečnost VHOS a.s., Moravská Třebová, ma-
jící sídlo přímo v Poličce.

Město Polička je z větší části závislé na 
dodávkách pitné vody mimo náš katastr 
(vrt v Čisté a v Sebranicích), a proto je ve-
lice důležité, že i my jsme na tento systém 
napojeni a  je tím zajištěna dodávka pitné 
vody všem obyvatelům našeho města. 

Vedení města Poličky se v minulosti zabý-
valo možností provozování vodovodu i mimo 
tento systém např. prostřednictvím „polič-
ské městské společnosti“, ale z technického 
i  ekonomického pohledu se tato možnost 
nejevila jako výhodnější než současný model. 
Je třeba uvést, že kromě nákladů na zajištění 
provozu, jako jsou mzdy pracovníků, náklady 
na pořízení veškeré techniky a dalších výda-
jů, by tu vzniknul ještě jeden důležitý výdaj 
na odkup dodávané vody k nám do Poličky 
z externích zdrojů. 

S  ekonomickou stránkou současného 
modelu provozování budete seznámeni 
v rámci článků „Žijeme s vodou“. 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města
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Cesta pitné vody do našich domácností a  fi rem je 
poměrně dlouhá a složitá. Kapka vody, která spadne na 
zemský povrch ve formě srážek, k nám může dorazit za 
několik dní, měsíců či let. První činností člověka naváza-
nou na cestu kapky vody je nalézt dostatečný a kvalitní 
zdroj pitné vody, nad zdrojem vybudovat jímací zařízení, 
vodu z tohoto zařízení vyčerpat do akumulace, upravit 
a potrubím ji dovést až do kohoutku. 

Vodovod Poličsko zásobuje pitnou vodou kromě 
Poličky ještě dalších 16 obcí a jejich místních částí. Pro 
potřeby vodovodu je využívána pouze voda podzemní 
– z  vrtů, studní a  zářezů. Tento druh přírodní vody 
vzniká vsakováním srážkové vody propustnými vrstva-
mi zemské kůry. Chemické složení podzemních vod je 
proto velmi různorodé, a to s ohledem na chemickou 
skladbu vrstev, s nimiž voda na své cestě v podzemí 
přijde do styku. V podstatě celý vodovod Poličsko se 
nachází v oblasti Vysokomýtské synklinály, která vy-
tváří širokou artéskou strukturu s několika nad sebou 
uloženými zvodněmi a představuje jeden z nejvýznam-
nějších hydrogeologických celků české křídové pánve 
a rozprostírá se v širokém pásu od Poličky ve směru 
na Litomyšl a Vysoké Mýto.

Otázka zásobování pitnou vodou není pouze reali-
tou současnosti, ale nedostatek vody již v  minulosti 
způsoboval migraci obyvatel či přesun celých měst do 
příhodnějších lokalit. V  prvopočátku byly jako zdroj 
vody využívány vodoteče či studánky a studny. Vyšší 

Vodovod Poličsko
poptávka po vodě z veřejného vodovodu vedla k vyhle-
dávání zdrojů mimo vlastní město či obce. Postupně 
tak bylo možné rozšiřovat vodovodní síť i do okolních 
obcí, a  tím dát vzniknout skupinovému vodovodu, 
v současnosti nazývanému Skupinový vodovod Polič-
sko. Dnes skupinový vodovod zásobuje pitnou vodou 
Poličku, Střítež, Lezník, Modřec, Pomezí, Kamenec, 
Lubnou, Sebranice, Široký Důl, Korouhev, Sádek, Květ-
nou, Oldřiš, Dolní Újezd, Jiříkov, Václavky, Budislav, 
Poříčí, Mladočov, Zrnětín, Horní Újezd, Desnou a Vi-
dlatou Seč. Skupinový vodovod, jehož je VHOS, a. s. 
provozovatelem, využívá 5 pramenišť, která obsahují 
4 jímací vrty, 5 pramenních zářezů a studny. Do vlastní 
Poličky lze přivést vodu ze tří z nich. Slovy čísel z cca 
47 l/s, které jsou ze zdrojů odebírány pro potřeby sku-
pinového vodovodu, spotřebuje město Polička téměř 
60 % tohoto množství.

Nejvýznamnější prameniště, které v současnosti zá-
sobuje prakticky celý skupinový vodovod včetně Polič-
ky, je prameniště Čistá s artéským vrtem Cl-1. Tento vrt 
o hloubce 192 m má povolený odběr 100 l/s a nachází 
se u obce Čistá v údolí Jalového potoka. Dalším význam-
ným prameništěm je prameniště Sebranice. Zde jsou 
v  současné době pro zásobování Poličky a  přilehlých 
obcí využívány vrty V-1 a V-5a hluboké 216 a 206 m. 
Jejich vydatnost je 10 a 23 l/s. Přímo v Poličce se na-
chází v lokalitě Mánesova vrt V-6 hluboký 106 m o vy-
datnosti 12 l/s. Z  tohoto vrtu se voda čerpá do vo-

Na přelomu letošního roku proběhla v Poličce ar-
chitektonická soutěž na návrh výstavby bytových 
domů v areálu dětského domova. V červnu pak byla 
veřejnosti představena výstava všech 36 přihlášených 
návrhů. Za období, kdy se aktivně zapojuji do veřejné-
ho života, to byla první taková soutěž v Poličce podle 
pravidel České komory architektů. Měl jsem možnost 
se na ní podílet od začátku do konce i v roli porotce 
soutěže, a proto si dovolím jedno zamyšlení nad bu-
doucností městského bydlení v Poličce.

Předně mám radost, že bude zachována budova 
dětského domova. Architekti v  soutěžních návrzích 
většinově uvažovali ekonomicky s  ohledem na sta-
vebně technický průzkum budovy, ve stejném duchu, 
jako znělo doporučení komise stavební a  životního 
prostředí, tedy budovu dětského domova nebourat. 
To odrážejí také návrhy na prvních třech místech, kte-
ré se zachováním objektu dětského domova počítaly. 

Hodně se v  současnosti diskutuje o  zrychleném 
zastavování volné krajiny, o  ekonomice výstavby, 
o dlouhých procesech povolování staveb a nedostat-
ku bytů. Kupodivu stále málo se ve veřejném prostoru 
diskutuje o urbanismu, architektuře, nebo kvalitě byd-
lení, např. ve vztahu k velikosti zastavěné plochy a ná-
sledným nákladům, které město bude muset vynaklá-
dat na průběžnou údržbu komunikací, sítí, veřejných 
prostranství a  provoz veřejného osvětlení. Typů či 
forem městského bydlení je celá řada – od rodinných 
domů přes řadové RD, vila domy, malé bytové domy, 
paneláky, až po různé formy rezidenčního bydlení 
apod. Při porovnání jejich kladů a záporů z pohledu 
nároků na běžný rozpočet města, zastavování volné 

Městské bydlení
krajiny a kvality bydlení, mi z toho nejlépe vychází by-
tový dům s menším počtem bytů a vlastní zahradou 
pro obyvatele domu. Takový dům zabere v přepočtu 
na 1 obyvatele méně volné krajiny než dům rodinný 
a přitom má polosoukromou zahradu jen pro obyva-
tele domu. Možnost jít si na domovní zahradu něco 
společně ugrilovat s přáteli, posedět v altánu, vypít 
si kávu, zrelaxovat po práci atp. bohužel obyvatelé 
paneláků a  bytových domů, obklopených pouze ve-
řejným prostorem, nemají. To je velmi pěkný bonus ke 
kvalitě bydlení. Oproti rodinnému domu mají obyva-
telé samozřejmě méně soukromí a na provozu byto-
vého domu i údržbě zahrady se musí umět vzájemně 
dohodnout. Samospráva města má však v  takovém 

dovodní sítě města Poličky a dále do Pomezí a Květné. 
Pro obec Lubná a částečně i obec Sebranice slouží jako 
zdroj pitné vody soustava 5 zářezů ve směru na Svatou 
Kateřinu. Jejich vydatnost je až 4 l/s. Posledním prame-
ništěm využívaným skupinovým vodovodem Poličsko je 
lokalita V Borkách v Budislavi. Toto prameniště, které 
tvoří 4 studny, zásobuje obec Budislav a mimo sezónu 
je schopno dodávat přebytky vody do Poříčí. 

Odběr podzemní vody pro pitné účely je státem 
zpoplatněn. Zpoplatnění odběru podzemní vody sta-
novil již v  r. 2001 zákon č. 254/2001 Sb. o  vodách 
(Vodní zákon). Od zavedení tohoto poplatku pro 
podzemní vody je jeho výše 2 Kč za odebraný kubík 
(m3). Zpoplatněny jsou zdroje, jejichž odběr přesáhne 
500 m3 za měsíc nebo 6 000 m3 za rok.

Dlouhodobé sucho, které nás v  uplynulých letech 
až do nedávna trápilo, neznamenalo u nejvyužívaněj-
ších zdrojů zásobujících skupinový vodovod Poličsko 
významnější pokles vydatnosti. To nelze tvrdit o zdro-
jích podpovrchových (Budislav a Lubná), kde v suchých 
letech docházelo k  podstatnému snížení vydatnosti, 
a  musela být přijímána opatření na omezení odběru 
pitné vody z vodovodní sítě. Díky propojení jednotli-
vých zdrojů v  rámci skupinového vodovodu Poličsko 
je možno krátkodobý pokles vydatnosti v některém ze 
zdrojů vykrýt. Přesto je v  zájmu nás všech, aby byla 
co nejdříve realizována veškerá koncepční opatření za-
hrnující posilování odolnosti vodních zdrojů, zvyšování 
retenční a akumulační schopnosti krajiny a zodpověd-
né hospodaření s vodou. 

VHOS, a. s.

případě na starosti (v  přepočtu na jednoho nového 
obyvatele) až několikanásobně méně komunikací, 
veřejného osvětlení a  metrů veřejných prostranství 
a tím i adekvátně nižší výdaje, než u jiných způsobů 
bydlení. 

Příkladné jsou v  tomto směru prvorepublikové 
rondokubistické domy se svými dvory a  zahradami, 
u nichž se však při výstavbě nepočítalo se současnou 
masivní automobilovou dopravou a  tím i  potřebou 
parkovišť. Budoucí městské bydlení v areálu dětského 
domova nezabere z volné krajiny za městem ani metr 
a na tuto formu bydlení částečně naváže. Vzhledem 
k tomu, že malých bytových domů s vlastní polosou-
kromou zahradou je v Poličce velmi málo, zaslouží si 
tento způsob městského bydlení do budoucna jedno-
značně větší pozornost.

Mgr. Jan Matouš
zastupitel Pro Poličku

Vážení čtenáři Jitřenky,
redakce si velmi cení příspěvků, které 

nám posíláte. V  mnoha z  nich jsou zají-
mavé názory, rady a inspirace i pro vedení 
města. Váš zájem je neklamným důkazem 
toho, že vám na našem městě záleží a není 
vám lhostejné, jak se zde žije. Rubrika 
Poličské fórum je primárně určena příspěv-
kům vás, občanů a také zastupitelů města. 
Není však určena k pomluvám, očerňování 
a osobním útokům na jednotlivé předsta-
vitele města. Redakce není povinna otisk-
nout vše, co nám přijde. Z tohoto důvodu 

Z redakce Jitřenky
se redakční rada Jitřenky usnesla, že omezí 
publikování otevřených dopisů pana Slád-
ka. Věříme, že si jejich autor najde jinou 
cestu, jak účinně komunikovat s vedením 
města, než skrze stránky poličských novin. 
Milí čtenáři, máte-li náměty na články či 
chcete publikovat v  Jitřence, pište prosím 
na e-mail jitrenkapolicka@gmail.com, ji-
trenkapolicka@seznam.cz nebo volejte 
na tel. 773 606 718. Jitřenka jsou noviny 
všech občanů našeho města. Klidné léto 
všem přeje

Markéta Kutilová, šéfredaktorka
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Nový fi lm o Bohuslavu Martinů nemá být 
typickým dokumentem o slavné, ale mrtvé 
osobnosti. Naopak, režisér Jakub Sommer si 
klade za cíl ukázat skladatele jako člověka, 
který chybuje, trpí, dělá legraci nebo proží-
vá mimomanželské milostné románky. Film 
Můj život s B. Martinů se natáčel i v Poličce 
a  svou roli dostali i  herci z  řad poličských 
ochotníků.

Proč točíte fi lm právě o B. Martinů? Je to 
tím, že váš otec Vladimír Sommer byl také 
hudební skladatel a máte tak k B. M. přiro-
zeně blízko?

Hudba mě zajímá obecně a k fi lmům s hu-
dební tématikou jsem měl vždycky blízko. 
Rád se pohybuju mezi žánry, jak fi lmovými, 
tak hudebními a baví mě točit jak dokumen-
ty o vážné hudbě, tak i třeba videoklipy pro 

Režisér Jakub Sommer: Jsem nadšen poli

rockové kapely. Táta na mne v tomto ohledu 
měl velký vliv a  už v  mých pěti letech mi 
pouštěl Prokofj eva. Tenkrát mě to nebavilo, 
ale postupně jsem náročnější hudbu doce-
nil.

Vy sám říkáte, že nechcete, aby fi lm o B. 
M. byl dalším nezáživným dokumentem 
o  hudebním skladateli, jaký tedy váš fi lm 
bude a o čem?

Když mě producent Jiří Hubač s  nabíd-
kou oslovil, přijal jsem pod podmínkou, že 
fi lm uděláme jinak, než bývalo dříve zvy-
kem. Nebavilo by mě točit další životopis 
o  již nežijícím skladateli, ve kterém o něm 
vypráví hudební experti a  jejich teze jsou 
prokládány fotkami. Náš fi lm využívá sice 
narativ dokumentárního fi lmu, ale je v zása-
dě stylizovaný. Situace v něm jsou insceno-

vané a my je doplňujeme dobovými archi-
vy, a hlavně Bohušovou hudbou. Spíše než 
zevrubným životopisem by náš fi lm měl být 
tvarem, který divákovi zprostředkuje dotek 
skladatelova génia. Dojem z interesantního 
člověka a jeho nádherné muziky. Snažíme se 
také o  to, aby fi lm byl poutavý, dramatic-
ký a zaujal i mladší diváky, kteří třeba díky 
němu hudbu Martinů objeví.

Přiznáváte, že o B. M. jste ještě donedáv-
na moc nevěděl… Čím vás zaujal? Jaký byl 
podle vás člověk?

Talentovaný, citlivý, ponořený sám do 
sebe a  své hudby, která pro něj byla tím 
nejdůležitějším v životě. Zároveň zásadový, 
odmítal pokleknout před komunistickým 
režimem a rozhodl se nevrátit se do Čech, 
dokud budou komunisté u moci. Tím vším 
mi imponuje.

Oslovila vás jeho hudba? Přece jen, je po-
měrně složitá. Jaká jeho skladba je vašemu 
srdci nejbližší a proč?

Stále mne oslovuje. Fascinuje mne jeho 
žánrová diverzita a lehkost, se kterou se ve 
své tvorbě pohybuje až na okraji jazzu, jindy 
čerpá z folklóru. Někdy experimentuje, jindy 
se drží krásné melodie. Moc se mi líbí třeba 
Toccata e due canzoni nebo opera Julietta, 
ale zároveň třeba i Koncert pro housle a kla-
vír H.13, který složil ve třinácti letech. Těch 
skladeb je tolik, že jsem je zatím všechny 
neslyšel, ale těším se na ně.

Pokusíte se B. M. divákům představit 
i  jako člověka veselého, smutného, chybu-
jícího? 

Film nemá být oslavným pomníčkem 
Boha, který se nikdy nemýlil, ale člověka 
z masa a kostí, který měl i své slabiny. Proto 
se vedle vyzdvihování jeho talentu a díla ne-
vyhýbáme ani jeho mimomanželským vzta-
hům či nešťastnému pádu z terasy v USA, 
který ho poznamenal. 

Předlohou vám je kniha jeho manželky 
Charlotty. Jaký měli podle vás vztah?

Z  knihy paní Charlotte čerpáme volně, 
fi lm není její adaptací. Charlotte je pro mne 
silnou ženou, která byla Bohuslavovi opo-
rou, mohl se o  ni opřít a  také se díky ní 
soustředit pouze na svou hudbu. Věřím, že 
stejně jako v  našem fi lmu, měli i  ve sku-
tečnosti silný vztah, který přečkal různá 
protivenství.  

Jakub Sommer: 
Velké díky patří také 

panu starostovi Jaroslavu 
Martinů, který nám 
s realizací natáčení 

v Poličce moc pomohl.
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čskými ochotníky. Bohuše chci přiblížit i mladým

Jakub Sommer (*1976) Absolvoval FAMU 
na katedře dokumentárního fi lmu; už na 
škole získal za své fi lmy četné ceny a uzná-
ní. Nejúspěšnější z té doby byl krátký auto-
biografi cký snímek ELFilm a také Maj Kom-
pjutr o  závislosti na počítačových hrách. 
Jako režisér či kameraman se podílel na 
řadě hraných i dokumentárních televizních 
projektů (Jiří Bárta hraje Bachovy Suity pro 
violoncello, Trojí život, sitcom Comeback, 
aj.), je autorem videoklipů k  písním popu-
lárních písničkářů (Xindl X); věnuje se i di-
vadelní režii. Film Můj život s Bohuslavem 
Martinů vzniká v koprodukci České televize 
s ORF a Nadací Bohuslava Martinů.

Jak se vám točilo v  Poličce? Kolik dní 
a  kde? Jak na vás Polička působí? Co vás 
zde zaujalo – pozitivně či negativně?

Do Poličky jsme se vraceli opakovaně. Je-
nom obhlídky lokací nám zabraly několik dní. 
Když jsem přijel poprvé, překvapilo mě, že 
se jedná o tak krásné a historicky zachovalé 
město. Přijet sem z rychlé Prahy plné stresu 
bylo vždycky příjemným uklidněním. 

Hlavní natáčení s herci a  velkým štábem 
trvalo tři dny a pak jsme se ještě vraceli do-
táčet záběry krajiny, města a okolí. Jen poča-
sí nás trochu trápilo. Deset kilometrů před 
Poličkou spadl teploměr vždy o pět stupňů. 
Jednou jsme museli natáčení přeložit kvůli 
dešťům. Ale nakonec se povedlo natočit vše. 
Jsem také rád, že jsem tu našel nové přátele.

Ve fi lmu se objeví i  poličští divadelníci. 
Kolik jich od vás dostalo šanci a  v  jakých 
rolích je uvidíme? Jak hodnotíte jejich he-
recký um? 

Spolupráce s  místními ochotníky mne 
nadchla. Před natáčením jsme udělali v Di-
vadelním klubu kamerovky a já byl překva-
pen, že o ně byl tak velký zájem. Nakonec 
jsme obsadili okolo třiceti místních nadšen-
ců. Kromě toho, že byli velmi šikovní, nás 
okouzlil entuziasmus, se kterým k natáčení 
přistoupili. I  když byla zima a  některé zá-
běry bylo třeba opakovat, nesetkali jsme se 
se špatnou náladou či neochotou. Naopak 
energie, která z  ochotníků šla, mě hodně 
nabíjela. Moc nám pomohli manželé Erbe-
sovi a také Michal Moravec, který se přiro-

zeně stal druhým asistentem režie. Z herců 
musím vyzdvihnout pana Ladislava Vrabce, 
který ve fi lmu představuje dědu Stodolu – 
ševcovského pomocníka, který žil s rodinou 
Martinů ve světničce na věži. I mladí ochot-
níci byli velmi šikovní, natáčení s  nimi šlo 
hladce.

Kde budete ještě natáčet? 
Scény v Poličce zakončily českou část na-

táčení. Míříme ještě do Francie na Azurové 
pobřeží, kde Bohuslav a  Charlotte trávili 
podzim života. Úplně poslední klapka pad-
ne na severu Francie u moře v Pikardii. Díky 
podobnosti místních pláží tam natočíme 
scénu, která se odehrála na americkém po-
břeží ve čtyřicátých letech.

Jaké je poselství vašeho fi lmu?
Pro mne je tento fi lm hlavně příběhem 

velkého talentu podepřeného nesmírnou 
pracovitostí, díky které Martinů složil tolik 
krásné a inspirativní hudby. A také zprávou 
o tom, že i pokud se narodíte v obyčejné ro-
dině na věži malého města, můžete jednou 
dobýt celý svět.

Kde fi lm diváci uvidí? 
Film, ve kterém Bohuslava Martinů hra-

je Petr Stach, jeho ženu Charlotte Tereza 
Hofová, Bohuslavova celoživotního přítele 
Šafránka Ondřej Kavan a Múzu Anna Fialo-
vá, bude mít premiéru v září 2021 na festi-
valu Zlatá Praha. Rádi bychom potom fi lm 
přivezli ukázat i do Poličky…

Markéta Kutilová
Foto: Robert Smutný, Jakub Sommer



Konečně se nám trochu ulevilo od pande-
mie. Tak senioři, hurá na to, aby nebyl nikdo 
sám.

1. července v 6:30 hod. od Stratílka – Ve-
lehrad, Modrá, Loštice – zajišťuje Tlustoš.

8. července v  8:30 hod. od Stratílka – 
Žďárské vrchy – procházka cca 7–10 km, 
ochutnávka sýrů ve fi rmě Březiny, oběd 
Pustá Rybná – zajišťuje ing. Vosmek.

15. července ve 14:00 hod. u  mostu – 
procházka Libohájem.

Aby nebyl nikdo sám
22. července v 6:30 hod. od Stratílka – Vel-

ké Losiny – zámek, papírna – zajišťuje Vaněk.
29. července od 14:00 hod. – hřiště Pome-

zí – hry, petangue apod. – zajišťují Střítežští.
A  trochu lidové moudrosti: Co červenec 

neupeče, to již v srpnu neuteče… Z pěknej 
míse sa nenajíž, když v ní nic néni.

Dny již v červenci ubývají z 16 hod. a 17 
minut na 15 hodin a 15 minut. Tak ať se ten 
měsíc zadaří.

Za MO SČR Polička Petr Lajžner

1. 7. – Přírodní koláž od 13:30 hod. v pra-
covní místnosti.

7. 7. – Liboháj – procházka. Zájemci o do-
pravu se nahlásí na recepci DPS Penzion. 
Odjezd ve 13:30 hod. od DPS Penzion. Se-
jdeme se u pomníku Mistra Jana Husa.

8. 7. – Šikovné ručičky od 13:30 hod. 
v pracovní místnosti

13. 7. – Trénování paměti od 14:00 hod. 
ve společenské místnosti.

14. 7. – Keramická dílna od 13:30 hod. 
v pracovní místnosti

21. 7. – Letní grilovačka s  tancem a se 
vším, co k tomu patří – pestrobarevné suk-
ně, havajské košile, slamáky… Začínáme 
ve 14:00 hod. v  atriu. Vybíráme 40 Kč na 
občerstvení. Zájemci se nahlásí na recepci 
DPS Penzion do pondělí 19. 7. 

22. 7. – Šikovné ručičky od 13:30 hod. 
v pracovní místnosti

27. 7. – Trénování paměti od 14:00 hod. 
ve společenské místnosti

28. 7. – Putování po Česku – promítání 
s MVDr. I. Sládkem od 14:00 hod. v jídelně 

V. Pevná

DPS Penzion

Novou předsedkyní je Věra Fialová.
Mládí vpřed, stáří na svá místa!

V  pátek 11. června se konala výroční 
členská schůze poličských seniorů. Jednání 
zahájil předseda Jaroslav Koráb, který přiví-
tal všechny přítomné a hosty, starostu Jaro-
slava Martinů, místostarostu Pavla Štefka 
a předsedkyni MO SČR Chrudim Jaroslavu 
Medunovou. Minutou ticha pak všichni 
vzdali hold těm členům, kteří v uplynulém 
období zemřeli. Zprávu o činnosti a budou-
cích plánech přednesl předseda Jaroslav Ko-
ráb. Připomněl rok 2011, kdy se parta nad-
šenců začala při kávě scházet v bufetu THT 
a  kdy se začalo mluvit o  založení ofi ciální 
městské organizace Svazu důchodců. Proto 
byl 16. listopadu ustaven za účasti staros-
ty Jaroslava Martinů výbor ve složení RSDr. 
Ivan Chudý, Eva Jílková, Marie Pospíšilo-
vá a  další, kteří toto založení podporovali 
a podíleli se na počáteční práci. Rok 2012 
a další léta byla ve znamení náboru nových 
členů. Členská základna se každoročně zvy-
šovala o 20–30 členů. Nyní jich je přes 300. 

Nutno připomenout například návštěvu 
Poslanecké sněmovny, besedu s jejími členy. 

K získávání dalších zkušeností a poznat-
ků přispívají besedy s lidmi, kteří svou pro-
fesi ovládají. Po celou dobu senioři spolu-
pracují s  kulturními zařízeními ve městě, 
účastní se besed, vernisáží. Pro posilování 
zdraví seniorů jsou cenné kondiční pobyty 
v termálních lázních Velký Meder, Velké Lo-

Výroční schůze
poličských seniorů

siny. Psychickou kondici podporují výlety za 
poznáním. 

Nelze zapomenout na bohatou sportovní 
činnost. Naši borci už přivezli řadu medai-
lí. Vlastní sportovní hry uspořádali poličští 
šestkrát. Úspěšnými sportovci jsou napří-
klad Petr Lajžner, Josef Svoboda, Zdena Ne-
tolická, manželé Korábovi, Jiří Krejsa, Vítěz-
slav Vaněk, Marie Müllerová, Jiří Koktavý, 
Miloslav Střítežský.

Mnoho akcí by nemohlo být konáno bez 
dobrého zázemí a spolupráce se zařízeními 
města, především Tylovým domem, Měst-
skou knihovnou, Centrem Bohuslava Marti-
nů, DPS Penzion, SVČ Mozaika, SK Polička. 
Ocenit je nutno dobrou spolupráci se všemi 
organizacemi, institucemi a  především fi r-
mami a podnikateli jako KOH-I-NOOR Po-
nas, THT, Agronea, Masokombinát, Učňov-
ská škola, VOPOL, ZVS, Poličské strojírny, 
Městský úřad, DPS Penzion, Dřevozávod 
a Agricol.

Poličská organizace seniorů od počátku 
podporuje jednotu seniorského hnutí, zatím 
bezvýsledně. Přitom zhruba tři miliony dů-
chodců jsou důležitou částí naší populace, 
která si zasluhuje zabezpečení svých potřeb.

V  závěru svého vystoupení J. Koráb po-
děkoval všem, kteří se podílejí na činnosti 
oganizace. Starosta Martinů poděkoval dů-
chodcům za práci pro rodiny i  pro město, 
ocenil jejich aktivitu, přístup k  řešení pro-
blémů. Za největší označil úbytek občanů. 
Příčinou je, že mladí lidé s ukončeným vzdě-
láním nehledají uplatnění v  Poličce, nýbrž 
odcházejí jinam za většími penězi. Nakonec 
popřál důchodcům vše nejlepší v  příštím 
období.

Poté proběhla volba dosavadního před-
sedy Korába Jaroslava za čestného před-
sedu. Do výboru byli zvoleni Milan Beneš, 
Dagmar Čermáková, Jaromír Faiman, Věra 
Fialová, Marie Juklová, Jan Kovář, Petr Laj-
žner, Jindřiška Nožková a Vítězslav Vaněk. 
Nová předsedkyně Věra Fialová poděkovala 
za projevenou důvěru a přislíbila, že bude 
pokračovat ve šlépějích J. Korába. 

L. Vrabec

Pomalu, ale jistě, začínáme otevírat pro-
gramy pro seniory. Ladíme podmínky pro 
setkávání, připravujeme co možná nejlep-
ší řešení pro zájemce. Začínáme cvičit na 
židlích. Masáže, jóga prstů, protahovací 
a posilovací cviky, to vše již seniorům moc 
chybělo. Necvičili jsme přesně 5 měsíců. Ně-
kteří to zkoušeli doma, ale to prý není ono. 
Při literárním setkání jsme začali číst z knihy 
E. Petišky – Příběhy, na které svítilo slun-
ce. Prastaré příběhy dávných věků. Dokonce 
i počasí dovolilo a četli jsme venku v zahra-
dě. Šikovné ručičky začaly tkát kabelky a ne-
zapomněli jsme ani na trénování paměti. 

V. Pevná

Z činnosti
DPS Penzion
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První červen byl charitním narozeninovým dnem. 
Připomněli jsme si 29 let působení poličské Chari-
ty, která byla založena jako Farní charita a  první 
službou, která ji reprezentovala, byla Domácí péče. 
V  roce 1992 FCHP sídlila v  Pálené ulici a  vedla ji 
paní Jana Stodolová. Pojmenování bylo změněno 
1. června 2007 na Oblastní charitu Polička, ředitel-
kou byla Mgr. Markéta Šafářová a charitní služby se 
v té době vymezovaly na Denní stacionář, AC dílny, 
Domácí péče – ta se rozdělila na Charitní ošetřo-
vatelskou službu a  Charitní pečovatelskou službu. 
Občanské poradenství se rozdělilo na Občanskou 
poradnu a Nízkoprahové denní centrum. Tolik tedy 
krátce k historii. 

A co se u nás děje aktuálně? V tomto kontextu je 
trochu symbolické, že jsme se právě od června díky 
uklidňující se společensko-zdravotní situaci mohli zase 
plně a zčerstva nadechnout. A to zejména co se týče 
různých aktivit pro naše klienty i směrem k veřejnosti, 
tedy Vám všem, kteří nám jste jakýmkoli způsobem na-
blízku a charitní dílo se může těšit Vaší přízni a podpoře, 
čehož si velice vážíme. Při tom všem ale nezapomínáme 
také na naši posilu vlastní. Ale trochu popořádku. 

„Velice si vážím práce a služby všech kolegů, kteří po 
celé trvání nelehké doby, již máme za sebou, zabezpečili 
zcela profesionální chod a  poskytování charitních slu-

Charita slaví 29 let působení v Poličce
žeb.“ To jsou slova ředitele poličské Charity, Mgr. Martina 
Dvořáka. Patří k nim ale také slova poděkování, která 
směřoval rovněž ke všem zúčastněným na rozsáhlé re-
konstrukci Charitního domu IV. Tento dům byl uveden 
do další etapy svého života a nyní se v něm zabydluje 
Charitní pečovatelská služba a Osobní asistence, Denní 
stacionář a zdravotníci Domácího hospice sv. Michaela. 
Rok 2020 v mnohém zahýbal našimi plány, ke kterým se 
nyní můžeme vrátit s neutuchajícím nadšením. Jmenuj-
me například Burzu fi lantropie, v rámci které jsme vy-
pracovali projekt na pořízení nové a moc potřebné vetší 
pece na pálení keramiky v našich terapeutických dílnách. 

Dalším projektem, který směřuje k realizaci v září, 
je II. ročník Nebeské aukce. Ta nabídne výtvarné prá-
ce žáků a studentů škol poličského regionu a veřej-
nost si je bude moci zakoupit formou klasické aukční 
soutěže. Nebeská aukce má benefi ční záměr podpo-
řit právě dokončení a dovybavení rekonstruovaného 
Charitního domu IV. Benefi čním úmyslem můžeme 
navázat na Benefi ční koncert. Věříme, že konáním 
jeho již 21. ročníku potěšíme veřejnost v druhé po-
lovině listopadu a  jako interprety přivítáme české 
vokální kvarteto Bohemia Voice. 

V čase uzávěrky Jitřenky připravujeme besedu o za-
jímavé knize Břehy nejsou na dohled. Autorkou je ve-
doucí naší charitní služby Domácího hospice sv. Micha-

Některé organizace poskytující sociální služby se 
nesoustředí pouze na jeden region, ale na celé území 
Pardubického kraje. Jedná se především o   specializo-
vané služby. 

Amalthea z. s. poskytuje sociální, vzdělávací a tera-
peutické služby rodinám s dětmi a zajišťují výkon so-
ciálně-právní ochrany dětí. Předchází umísťování dětí 
mimo jejich vlastní rodinu. Doprovází náhradní rodiny. 
Více informací naleznete na www.amalthea.cz. 

Kontakt: Městský park 274, 537 01 Chrudim IV, Tel.: 
776 752 819, 773 952 820 (Chrudim), 773 512 525 
(Ústí nad Orlicí), Email: amalthea@amalthea.cz 

Krizové centrum Pestalozzi pomáhá s  řešením 
problémů všem lidem, pomáhá zpracovat krize jako je 
např. sebepoškozování, deprese, domácí násilí, úmrtí 
v  rodině, výchovné problémy s dětmi, vztahové pro-
blémy, problémy ve škole atd. Pomoc poskytují krizoví 
interventi, sociální pracovnice, psychologové, terape-
uti a právníci. 

Kontakt: Krizové centrum Svitavy, Milady Horákové 
10, Svitavy, vedoucí služby Mgr. Irena Valtová, Tel.: 461 
321 100, Email: kcsvi@pestalozzi.cz

FOKUS Vysočina, z. ú. podporuje osoby s duševním 
onemocněním, případně jiným hendikepem v posílení 
jejich samostatnosti. www.fokusvysocina.cz

Kontakt: 5. května 356, Havlíčkův Brod, Tel.: 
569 421 845, Email: fokus.vysocina@fokusvysocina.cz

KONTAKT Ústí nad Orlicí o. p. s. krizová linka po-
skytuje lidem okamžitou telefonickou pomoc v jakékoli 
obtížné životní situaci. Linka důvěry je snadno dostup-
ná a anonymní. Více informací naleznete na www.lin-
kaduveryuo.cz. Nonstop telefonní linka: 465 524 252.

Laxus, z. ú. Ambulantní centrum poskytuje sociální 
a adiktologické služby lidem ohroženým důsledky uží-
vání nelegálních drog, alkoholu, patologického hráčství 

Poskytovatelé sociálních služeb na Poličsku
a jejich blízkým. Služby jsou poskytovány  zdarma. 

Více informací naleznete na http://www.laxus.cz/
centra/ambulantni-centrum-svitavy/.

Kontakt: Centrum Fabrika, Wolkerova alej 92/18, 
568 02 Svitavy, Tel.: 734 319 994 nebo 733 734 912, 
email: ambulance.svitavy@laxus.cz (napište, my vám 
odpovíme).

Most pro o. p. s. poskytuje služby cizincům. Pomoc 
je poskytována prostřednictvím odborného sociálního 
poradenství, sociálně aktivizační služby pro rodiny 
s dětmi a vzdělávacích aktivit pro dospělé i děti. Cílem 
je spokojené soužití cizinců v české společnosti. Více 
informací naleznete na www.mostpro.cz  Kontakt: 
17. listopadu 216, Pardubice, Tel.: 467 771 170, Email: 
info@mostpro.cz

Rytmus Východní Čechy, o. p. s. se zabývá pod-
porou znevýhodněných osob, zejména s  mentálním 
postižením, ve všech oblastech jejich života. V  rámci 
sociální rehabilitace pomáhají s hledáním a udržením 
práce, s realizací samostatného bydlení a zvyšováním 
dovedností. 

Více informací naleznete na www.rytmusvychod.cz.  
Kontakt: Tel.: 777 922 139, Email: chrudim@ryt-

musvychod.cz
Středisko rané péče v  Pardubicích, o. p. s.

poskytuje podporu rodinám s  dětmi se zdravotním 
postižením. Prostřednictvím bezplatné služby raná 
péče pomáhá rodinám s dětmi od narození do 7 let 
s ohroženým vývojem, s tělesným, mentálním a kom-
binovaným postižením nebo autismem. www.ranape-
ce-pce.cz.  

Kontakt: Bělehradská 389, Pardubice, Tel.: 
736 512 613, E-mail: stredisko@ranapece-pce.cz

Poradna pro rodinu Pardubického kraje poskytuje 
základní a odborné sociální poradenství včetně rodin-

né terapie. Služby jsou zdarma a na požádání i ano-
nymně. 

Kontakt: Riegrova 2063/11, Svitavy, Tel.:
461 532 604, email: svitavy@poradnapardubice.cz

Tyfl o Centrum Pardubice, o. p. s. je poskytovatelem 
komplexních služeb pro osoby se zrakovým postiže-
ním. Služby jsou poskytovány terénně i  ambulantně 
pro osoby starší 16 let. Poskytované služby vedou 
k začleňování lidí se zrakovým postižením do společ-
nosti. www.tcpce.cz.

Kontakt: nábř. Závodu míru 1961, Pardubice, tel.: 
466 500 615 Email: pardubice@tyfl ocentrum.cz

Rodinné integrační centrum z. s. (RIC) se sídlem v Par-
dubicích a  kontaktním místem v  Lanškrouně poskytuje 
služby rodinám s dětmi a osobám se speciálními potře-
bami, zdravotním postižením či sociálním znevýhodněním, 
zejm. se specializací na osoby s  poruchou autistického 
spektra. Více informací naleznete na www.ric.cz. 

Kontakt: Náměstí Republiky 2686, 532 27 Pardubi-
ce, Ředitelka organizace Ing. Mgr. Hana Janiková, MBA, 
tel.: 739 025 071, email: info@ric.cz

Rodinné centrum Podané srdce z. s. je nově vznik-
lá nezisková organizace v Poličce. Smyslem spolku je 
usilovat o  zlepšení životních podmínek lidí s PAS na 
Poličsku s přesahem do dalších okresů. Nabízí služby 
poradenství a  rodičovské podpory. V  současné době 
navazuje spolupráci s Rodinným integračním centrem 
v Pardubicích.Více informací naleznete na webu www.
rcpas.cz.

Kontakt: Svépomoc 188, Polička, kontaktní osoba: 
Petra Habrmanová, Tel.: 776 639 996, email: info@
rcpas.cz 

Tato aktivita je součástí Střednědobého plánu roz-
voje sociálních služeb pro území Poličska, projekt je 
fi nancován z Evropského sociálního fondu.

ela, Mgr. Jitka Kosíková. Kniha bude k zakoupení také 
v  našem terapeutickém obchůdku Fimfárum. Pokud 
navážeme opět drobnou informací z charitní historie, 
připomeňme si, že Fimfárum poprvé otevřelo v  září 
roku 2008, tehdy sídlilo v Eimově ulici a jeho srdcem 
i nezapomenutelnou tváří se stala Jana Poliačiková. 

V příštím roce nás čekají kulatiny a už teď víme, že 
bude za čím se ohlížet, na co vzpomínat, co připravit 
pro Vás, naše věrné příznivce a přátele. K tomu bude 
také třeba hodně času i sil. Ale jak kdysi řekl Vincenc 
z Pauly, patron charitního díla: „Málokdy se vykoná 
něco dobrého bez námahy.“ Jsme si toho vědomi, 
a proto nás služba bere stále více u srdce. A abychom 
se i my, charitní pracovníci setkali pospolu a pro naši 
další službu posílili, absolvovali jsme po delším čase 
duchovní obnovu, za kterou jsme vyjeli do Svojanova 
a následně vyšlápli krásnou letní, slunečnou krajinou 
ke kapličce sv. Majdalenky za Hlásnicí. Duchovní pod-
pora P. Stanislava Tomšíčka byla opravdu posilující, 
provedla nás starostmi i radostmi všedních dnů a do-
dala elán do práce i služby pro dny příští. 

Vážení a milí čtenáři, přátelé a podporovatelé, jsme 
nesmírně rádi, že s Vámi můžeme být takto vzájemně 
nablízku. 

Za OCHP vše dobré a příjemné léto přeje 
Marcela Vraspírová 
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OPERÁTOR VÝROBY
MAJONÉZ tel.:604 236 218

Požadujeme:

 Ranní a odpolední sm ny
 Pe livost, Flexibilita

 Trestní bezúhonnost
 Schopnost týmové práce

Místo výkonu práce: Poli ka

Nabízíme:

 Zaškolení samoz ejmostí
 tvrtletní bonus za p ítomnost v práci
 P ísp vek na dovolenou
 P ísp vek na Vánoce
 P ísp vek na stravování
 Zam stnanecké benefity
 Stabilní zam stnání v prosperující spole nosti

sobota 10. 7. 2021 od 17:00 hod.

Setkání 003
Anna Hulačová vystudovala Ateliér in-

termediální tvorby II na AVU v  Praze u  Ji-
řího Příhody ( Jiří Příhoda žije a  tvoří mezi 
Novým Mexikem a  Lubnou, kde společně 
se spolkem Přezpolní založil a vystavěl jako 
své umělecké dílo galerii Archa). Hulačová 
v  roce 2010 absolvovala studijní stáž na 
Korean National University of Arts v Soulu 
v  Jižní Koreji. Je bytostnou sochařkou, kte-
rá zpracovává české lidové tradice, estetiku 
a rituály vycházející z prostředí venkova, kde 
vyrostla a dospívala. Další její inspirací je vý-
chodoasijské umění, ale také art brut, sci-fi  
či osobní mytologie. Její tvorba nese prvky 
tajemství, hledání archetypů a univerza. Vel-
mi zdařile kombinuje přírodniny – medové 
plásty, vosk, dřevo, obilí, proutí, vajíčka s li-
dovou tradicí a uzavírá to kreativním rozmě-
rem, který tomu dává řád, smysl, poselství 
a určitý odstup s prvky vtipu a ironie. Upo-
zornila na sebe dílem Babička (2010), jež vy-

Galerie Kabinet Chaos
stavila před 10 lety i v naší Galerii. Vystavuje 
v  Čechách i ve světových galeriích. Její prá-
ce je srozumitelná širšímu publiku a vysoce 
oceňována odbornou veřejností.

Václav Litvan, manžel Anny Hulačové 
a také absolvent Atelieru intermediální tvor-
by II, Světlo a  prostor, Doc. Jiřího Příhody 
(AVU). Pracuje s nalezeným materiálem, kte-
rý dále sochařsky modifi kuje, např. parkety 
z  vlastního přestavovaného domu, jejichž 
spodní strana izolovaná asfaltem akcentuje 
autorův zájem o plochu, hmotu a vyvstává-
ní.

Jan Kostohryz, absolvent Atelieru malíř-
ství I, Roberta Šalandy, 2018. Svěží malířská, 
sochařská a grafi cká tvorba Jana Kostohryze 
zaujme na první pohled svou barevností, tva-
rovostí, zvláštní perspektivou, jeho tvorba 
ladí oku a působí až relaxačně, přesto, že se 
nevyhýbá kontroverzním tématům. Podává 
výpověd o životě současné mladé generace, 
jejíž témata nejsou zas tolik jiná jako genera-
cí předešlých. Důležitost banality Kostohryz 
nazírá zpracováním narativních výjevů, zob-
razujících jeho vrstevníky v situacích trávení 
volného času. Někdy se v takové scéně obje-

18. ročník mezinárodního festivalu Colour 
Meeting zve ve dnech 23. - 24. července na 
hudební a divadelní vystoupení, workshopy, 
domácí kuchyni a unikátní atmosféru parku 
pod poličskými hradbami. 

Hvězdami letošního ročníku jsou výraz-
né ženské osobnosti evropské world music 
a české alternativní scény. Portugalská zpě-
vačka Lina Rodrigues, spolu s katalánským 
elektro producentem Raülem Refree (Lee 
Ranaldo, Rosalía aj.), svým projektem a al-
bem Lina_Raül Refree, přesadili tradiční 
portugalské fado do 21. století. Izraelská 
elektro-popová diva Liraz je známá nejen ze 
seriálu Teherán, snímků Na konci světa dole-
va nebo Lovná zvěř, ale také díky své under-
goundové spolupráci s iránskými hudebníky. 
Brìghde Chaimbeul, vysoce respektovaná 
hráčka na tradiční hebridské dudy smallpi-
pes, přijede v doprovodu skotského houslis-
ty Aidana O’Rourke. Iva Bittová představí 
svou alternativně-rockovou polohu spolu 
s  legendárním uskupením Dunaj. Vystoupí 
také Monika Načeva s  aktuálním projek-
tem Zdivočelí koně, ve kterém zhudebnila 
básně umělců pronásledovaných minulým 
režimem.

Exotická směs žánrů a tanečně-hypnotic-
ké koncerty, to jsou Cacao Mental, psyche-
delické elektro-cumbia trio, dělící svůj původ 

Colour 
Meeting 

mezi Itálii a Peru. Decolonize Your Mind So-
ciety je maskovaná šestice z Budapešti, In-
spirující se v  tradiční mimoevropské hudbě 
i  psychedelií, mimořádný zvuk určuje také 
využití netradičního ladění. Dvě přítelkyně 
s  odlišnými hudebními kořeny a  jeden ná-
stroj, estonská citera, na kterou hrají společ-
ně - Duo Ruut vychází z estonského folklóru, 
zpracovávají ho však v nových souvislostech.

Z české a slovenské scény se dále můžete 
těšit na splynutí folklóru Horňácké muziky 
Petra Mičky a  nu-jazzu Lesní zvěře v  pro-
jektu Hrubá Hudba. Drsné příběhy psanců 
ze západočeského pohraničí odvypráví Po-
vodí Ohře, hudebními recenzenty oceňova-
ný slovenský rapper Fvck_Kvlt dorazí i  se 
speciálním hostem v  osobě současné krá-
lovny experimentálního rapu, Arletou. S tou 
spolupracuje i hudebník a producent Lotus 
Wash aka David Herzig (Bert and friends, 

Never Sol), který přiveze své první album 
Field Th eory. S aktuální deskou Květy Květy 
se po patnácti letech na Colour Meeting vra-
cí Květy. Špinavý house s  osmdesátkovým 
feelem, fl uorescentní techno nebo temné 
bublavé beaty, HRTL vždy překvapí novinka-
mi. Písničky pro trampy, freak country nebo 
autonomní art folk, to je městské country 
v  podání pražských Dingo, s  experimen-
tálním popem s  prvky screamu, ambientu 
i techna vystoupí polsko-čínská skladatelka, 
hudebnice a producentka Ai Fen. 

Autorské klavírní skladby s nádechem fol-
ku a šansonu a vynikající album Až se řeky 
vylijí z břehů představí Alen. Děti a dospě-
lí se mohou těšit na divadelní představení 
v provedení divadel Holektiv, Damúza a Di-
vadlo Víti Marčíka.  Vstupenky na festival 
Colour Meeting jsou k dostání v prodejní síti 
GoOut.

ví kus hmyzu, pavouk ve vaně nebo klíště na 
zádech. Konfrontace člověka s hmyzem pak 
způsobí nepoměrný střet mezi námi a  ně-
čím, čemu jsme většinou schopni věnovat 
jen okamžik pozornosti.

Galerie Kabinet Chaos touto výstavou po-
kračuje v konceptu setkávání v letošní zpož-
děné sezóně. Galerie provozovaná Spolkem 
Planeta Chaos, z. s., se letos zaměřuje na 
propojování a seznamování se mezi jednot-
livými autory, kteří společně připravují a vy-
tvářejí dvoustranné nebo třístranné instala-
ce v prostoru naší galerie.

Setkání autorů bude dokumentováno ve 
videu, které bude zveřejněno na našem fa-
cebooku.

Těšíme se na setkání s  Vámi i  autory. 
MgA. Veronika Šrek Bromová, za spolek Pla-
neta Chaos, z. s.

Najdete nás na adrese Střítež 68, Polička 
572 01, kontakt: 602 315 215, verbrom@
gmail, otevřeno v  neděli mezi 13–18 hod., 
v  den vernisáží, nebo po domluvě. Inzeru-
jeme na Artmap, Facebooku, Instagramu, 
Jitřence. Náš web: www.planeta-chaos.cz. 

Za podporu děkujeme Ministerstvu Kul-
tury ČR a městu Polička. Bez práce dobro-
volníků bychom se neobešli, děkujeme též. 
V.Š.B.
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Borová
4. 7. – Letní kino od 21:30 hod. u sokolovny – 
fi lm Špunti na vodě 
17. – 18. 7. – Borovská pouť
14. 8. – Letní kino od 21:30 hod. u sokolovny – 
pohádka Ježek Sonic
Bystré
2.–3. 7.  – Letní kino od 21:30 hod.
4.–7. 8. – Řezbářské symposium
Podrobné info o  programu na www.bystre.
cz a  Facebook (Turistické informační centrum 
a město Bystré)
Výstava velkoformátových fotografi í Fotoklubu 
Vysočina. K  vidění bude v  IC po dobu letních 
prázdnin vždy v provozní době IC.
Dolní Újezd
3. 7. – Benátská noc, areál SDH, hraje kapela 
Epicentrum
16. 7. – Letní kino, areál koupaliště, od 21:30 
hod. – fi lm 3Bobule
17. 7. – Italská I, areál SDH
30. 7. – Letní kino, areál koupaliště, od 21:30 
hod. – fi lm Přes prsty
31. 7. – Letní zábava s Dj Alíkem, areál SDH
13. 8.  – Letní kino, areál koupaliště, od 21:30 
hod. – fi lm Špunti na vodě
14. 8. – Italská II, areál SDH
Jedlová 
17.–20. 8. – Letní kino, od 21:00 hod. pod Cyklo 
ubytovnou, Kinematograf bratří Čadíků
17. 9. – „Jedlovská muzikální tradice“, fotbalové 
hřiště – koncert kapel Wohnout, Arakain a Paní 
věší prádlo. 
Litomyšl
1.–11. 7. – Národní festival Smetanova Litomyšl 
– program na www.smetanovalitomysl.cz
1.–11. 7. – Festivalové zahrady – doprovodná 
volně přístupná scéna festivalu Smetanova Li-
tomyšl v  Klášterních zahradách, program na 
www.festivalovezahrady.cz
2. 7.–27. 8. – Toulovcovy prázdninové pátky – po-
hádka nejen pro děti a koncert nejen pro dospělé 
na Toulovcově náměstí, vždy od 18:00 hod.
22. 7. – Arakain a  Lucie Bílá – koncert na 
nádvoří Zámku Litomyšl, od20:30 hod.
24.–25. 7. – Astrovíkend – Dny tajemna a zdra-
ví,  Zámecké návrší. So 9–18 a Ne 10–17 hod.

KULTURNÍ LÉTO 2021
v kraji Smetany a Martinů

30. 7.–3. 8. – Meda – divadelní představení na 
Zámku Litomyšl, denně od 20:00 hod.
1.–5. 8. – Kinematograf bří Čadíků – letní kino 
na Smetanově náměstí, denně od 21:00 hod.
5. 8. – Čechomor: Kooperativa Tour 33 radostí 
života – koncert na nádvoří Zámku Litomyšl, od 
19:00 hod.
7. 8. – Litomyšlský pivní festiválek na Toulov-
cově náměstí
14. 8. – Slavnosti Prosecca na Zámku Lito-
myšl,od 12:00 hod.
Lubná 
30. 7.– Letní kino Lubná – ŠTĚSTÍ JE KRÁSNÁ 
VĚC; promítání po setmění, vstup do letního 
areálu od 19:00, parkování v zadní části areálu, 
vstupné dobrovolné, občerstvení zajištěno, více 
na FB „Akce v Lubné“
13. 8. – Letní kino Lubná – PŘÍLIŠ OSOBNÍ 
ZNÁMOST
27. 8. – Letní kino Lubná – BÁBOVKY
Polička
VALY VÁLÍ – série letních koncertů a  divadlo 
v parku u hradeb
26. 6. – ZNOUZECTNOST spolu s  poličskými 
hudebními tělesy
30. 7. – PRAGO UNION + hosté
14. 8. – POPRASKD – kočovné divadelní pře-
stavení
28. 8. – MARKANT ROCK
17. 9. – VYPSANÁ FIXA + hosté
20.–22. 8.– Festival Polička 555 – oblíbený letní 
multižánrový festival 
31. 7.–1. 8. – Divadelní pouť na hradě Svojanově 
28.–29. 8. – Třicetiletá válka na Svojanově
Svojanov
3. 7. – Zahájení léta 
25. 7. – pouť u Majdalenky 
celé prázdniny na radnici výstava Kouzlo přírody 
a Svojanova p. Jany Svobodové.
Sebranice
25. 7. – Anenská pouť na Vysokém Lese – začá-
tek v 15 hod. mší svatou, poté sousedské pose-
zení s harmonikami. 
15. 8. – Posezení pod lípou – od 15 hod. u kap-
ličky na Pohoře. K tanci a poslechu zahraje ka-
pela Jana Pohorského. Vstupné dobrovolné. Ob-
čerstvení zajištěno.

INZERCE
řádková
• Nabízím rekonstrukce a  opravy sta-

rých komínů, čištění komínů, opravy 
žlabů, svodů, drobné zednické práce.
Tel. 731 506 249, 464 620 162 po 19. hod. 

• Provádíme očištění starých střech 
tlakovou vodou a  nátěr lakem nebo 
barvou. Zvýšení životnosti střech!
Tel. 731 506 249, 464 620 162 po 19. hod. 

• Přivýdělek. Tenisový oddíl nabízí přivý-
dělek na pozici OBSLUHA bufetu. Pra-
covní doba – dle provozní doby a pouze 
v sudý nebo lichý týden. Bližší informace 
na tel.: 608 813 772

• Koupím gramofonové desky do své archiv-
ní sbírky. Nesbírám vážnou hudbu, lidovky 
a dechovky. Platba ihned v hotovosti. Dě-
kuji za nabídky na tel.: 724 229 292 nebo 
e-mail: Fiat1955@seznam.cz

• Přijmu pracovníka, brigádníka, OSVČ nebo 
do zam. poměru. Drobné zednické práce, 
nátěry střech a práce pomocné. Od květ-
na 2021. Tel.: 731 506 249

• Mladý pár hledá/koupí stavební parcelu, 
může být i menší cca 600 m2 nebo starší 
rodinný dům k bydlení se zahradou v okolí 
Poličky, prosím, nabídněte. Tel.: 773 992 312 

• Servis chlazení – Milan Fajmon Bystré. 
Opravy průmyslového chlazení, montáž 
klimatizací a  revize úniku chladiva, opravy 
chladniček a mrazniček. Tel.: 603 782 573

• Krmiva na Kruháči, Hegerova 1153, Polička 
- široký sortiment krmiv a potřeb pro psy, 
kočky, hlodavce, ptáky atd. Nově v nabídce 
krmiva pro králíky a  veškerou drůbež za 
nízké ceny. Tel: 777 587 649, 777 627 575, 
libami@seznam.cz

• Doučování češtiny a angličtiny pro ZŠ a SŠ 
od středoškolského učitele. Všední dny i ví-
kendy, časová fl exibilita. Tel.: 777 112 174

• Koupím gramofonové desky do své archivní 
sbírky. Nesbírám vážnou hudbu, lidovky ani 
dechovky. Platba ihned v hotovosti. Děkuji 
za nabídky na tel.: 724 22 92 92 nebo e-mail: 
Fiat1955@seznam.cz

• Koupím zachovalý traktor ZETOR, ide-
álně s TP Prosím pište nebo volejte na 
607 872 520.S.D. GARDEN

Realizace a údržba zahrad
Skala David – Borová čp. 354
www.sdgarden.webnode.cz

sdgarden@seznam.cz 
mob. 605 937 759
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Výrobce fasád a zahradních 
systémů přijme uchazeče 
na pozici:

   OPERÁTOR VÝROBY
   PROVOZNÍ ELEKTRIKÁŘ
   BRIGÁDNÍK

STAVOBLOCK system, s.r.o.
Lezník 133, 572 01 Polička
+461 722 585
info@stavoblock.cz
www.stavoblock.cz

Prodej JAHOD v Pomezí
1 kg za 60 Kč,

samosběr 45 Kč
za kilogram. 

Více info tel.: 606 788 525
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Neobyčejné zážitky roztančily Poličku 
„Připadám si jako v  časové smyčce. Ještě 

ráno bylo město jako po vymření a o pár hodin 
později ulice praskají ve švech, nikdo zakrytá 
ústa a  točené pivo teče proudem, lidé tančí, 
baví se, smějí,“ popsala výstižně sobotní ve-

HRADEC KRÁLOVÉ
1. 7.–30 .9.  Letní soutěžní hra pro rodiny 
s dětmi a lvem Gustíkem. 
Do Hradce a na Hradecko Gustík pozve kaž-
dé děcko! 
CHEB
23.–24. 7.  Letní bláznění v Chebu
Festival pouličního divadla a nového cirku-
su v Krajince.
JINDŘICHŮV HRADEC
31. 7. Robinson Crusoe 
Muzikál na státním hradu a zámku v  Jind-
řichově Hradci, Daniel Hůlka v  hlavní roli 
muzikálu Divadla na Maninách.
KUTNÁ HORA
25.–28. 7. Kinematograf Bratří Čadíků 
Promítání českých fi lmů pod širým nebem
LITOMYŠL
2. 7.–27. 8. Toulovcovy prázdninové pátky 
18:00 a 19:30
Každý pátek o prázdninách vám odehraje-
me na Toulovcově náměstí pohádku nejen 
pro děti a koncert nejen pro dospělé.  
POLIČKA
23.–24. 7. 2021 Colour Meeting Polička
Oblíbený multikulturní festival v  jedineč-
ném prostředí poličského parku u hradeb. 
Hudba, dětská divadla, výstavy, dětský 
koutek, domácí kuchyně, čajovna.
TELČ
30. 7.–15. 8. Prázdniny v Telči a Parní léto
Koncerty, kocouří scény, pohádky, divadla, 
výstavy. Jízdy parním vlakem. Závody dra-
čích lodí.
TŘEBOŇ
16.–17. 7.  Historické slavnosti Jakuba Kr-
čína 
Slavnosti s bohatým kulturním programem 
na náměstí a v městském parku se závěreč-
ným ohňostrojem na rybníku Svět.

Mnohem více tipů na výlet naleznete na 
www.ceskainspirace.cz

Česká
inspirace 

čer jedna z žen, která přišla 5. června na Čas 
pro neobyčejné zážitky. Tradiční akce byla vlo-
ni zrušena a letos byla jednou z prvích, které 
přišly po tvrdém lockdownu. Možná i  proto 
vyrazily do ulic města stovky, možná tisíce lidí 
z Poličky i okolí. Svoje brány pro návštěvníky 
otevřelo 11 poličských organizací a  spolků. 
“Poličská muzejní noc se konala už po 21. Jsme 
rádi, že už je tradiční součástí poličského kul-
turního života,” řekla Alena Zavoralová z pořá-
dajícího Centra B. Martinů.  Návštěvníci mohli 
v pozdních hodinách navštívit třeba Tylův dům, 
CBM, knihovnu, Mozaiku či Matami. Největším 
lákadlem se ale staly pouliční koncerty, na 
nichž zahrály kapely Paní věší prádlo, Fízl Band 
a Riegrovu ulici rozvlnily i tanečnice z Ugandy 
a jejich tradiční bubenická show. Lidé v ulicích 
dávali najevo i radost z obnovené kultury a vy-
drželi tančit do dvou hodin ráno.

Markéta Kutilová
Foto: Lukáš Pospíšil
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Vážení příznivci MaTami, letní prázdniny přinášejí 
změny v pravidelném programu. Aktuality a provozní 
dobu o  letních prázdninách najdete na http://www.
matami.cz/2017/02/05/kalendar/nebo www.face-
book.com/RCMaTami. 

Z  důvodu pořádání příměstských táborů a  dovo-
lené bude MaTami zavřeno v tyto týdny: 12.–16. 7., 
2.–13. 8., 23.–27. 8. Děkujeme za pochopení.

Pokud máte zájem dostávat aktuality přímo na Váš 
email, napište nám na matami@matami.cz. 

Přejeme kouzelné léto!!!
 PONDĚLÍ – Klubík – otevřená herna – 9–12 hod. 

ÚTERÝ – Dílny dle programu – 9–12 hod.
STŘEDA – Hlídáček – 8–12 hod., Co-working – 
12.30–15.30 hod. (pouze na objednání)
ČTVRTEK – Výlety po oklolí dle programu 
– 9–12 hod.
PÁTEK – Klubík – otevřená herna – 9–12 hod.
Hlídáček
Samostatný (kapacita max. 6 dětí) 
středa 8–12 hod.
Cena: 50 Kč/dítě/hodina
Hlídání dětí mimo provozní hodiny Hlídáčku 
Vaše děti můžeme pohlídat i  mimo vyhrazený čas 
a prostor RC MaTami, např. ve Vaší domácnosti a dle 
Vaší potřeby (večer, ráno, kterýkoliv den).
Cena: 90 Kč/dítě/hod, 45 Kč/h za každého druhého 
sourozence

Pro rezervaci a více informací volejte na tel.: 724 921 384 
Dílnička pro dětičky – Větrný mlýn
20. 7. (úterý) 9–12 hod.
Cena: 50 Kč 
Chyťe vítr do větrného kola a přeneste se do pohádky. 
Doba výroby cca. 30–45 min.
Dílnička pro děti neomezeného věku, mladší 4 let pro-
síme s doprovodem. 
Společný výlet na Sváťovu stezku ve Svitavách
22. 7. (čtvrtek) 9–12 hod. 
Pojeďte si užít společnou procházku a vyzkoušet nové 
herní prvky kolem Rosničky. Sraz na vlakovém nádra-
ží v Poličce, odjezd vlaku 9.11 hod. Zpět 11.43 nebo 
12.40 hod.
Dílnička pro dětičky – Lucerna
27. 7. (úterý) 9–12 hod.
Cena: 50 Kč 
Lucerniček není nikdy dost, mějte doma svůj originál. 
Dílnička pro děti neomezeného věku, mladší 4 let pro-
síme s doprovodem. Doba výroby cca. 30–45 min. 
Společné setkání na hřišti na Mánesce
29. 7. (čtvrtek) 9–12 hod. 
Těšíme se na Vaši společnost. Vezměte dětem odrá-
žedlo, kyblík a lopatky a vyražte s námi strávit příjem-
né dopoledne.

Cena (pokud není v popisu uvedeno jinak): 
Pravidelné dopolední aktivity: 50 Kč (cena pro členy 
35 Kč)

Aktivity projektu Čas pro rodinu jsou podpořeny 
z  dotačního programu Rodina a  ochrana práv dětí 
MPSV a dále PK, Městem Poličkou a CBM.

MATAMI

Přejeme Vám pohodové prázdniny, hodně sluníčka,bá-
ječných zážitků a dobré nálady.Mozaika má o prázdninách 
zavřeno a všichni jsme s dětmi na táborech. Provoz začí-
náme 23. 8. 2021, kdy se můžete začínat hlásit do nových 
zájmových kroužků na školní rok 2021/2022 – online na 
adrese www.mozaika-policka.cz.
PRONÁJMY MÍSTNOSTÍ 

Mozaika nabízí možnost pronájmu svých prostor v bu-
dově SVČ Mozaika, nám. B. Martinů 85 v Poličce.
SÁL – možnost pořádání besed a  přednášek. Spaní na 
matracích.Vybavení: Interaktivní tabule, připojení Wi-Fi, 
matrace na spaní.
KUCHYŇKA – standardní vybavení.
KLUBOVNY – možnost pořádání besed a přednášek.Vy-
bavení: stoly, židle, tabule, připojení Wi-Fi.
SOCIÁLNÍ ZAŘÍZENÍ SE SPRCHOU
Organizace pro děti:  70 Kč/hodina
Nevýdělečné organizace: 100 Kč/hodina
Výdělečné organizace: 200 Kč/hodina
Nocleh v SVČ: 70 Kč/osoba/noc
Při celodenním využití SVČ (např. sobota a neděle) cena 
dohodou.
Foto místností najdete na www.mozaika-policka.cz.
Informace – tel: 736 761 281, 461 725 352
MÍT KAM JÍT
Přichází nám od Vás spousta krásných a milých reakcí na 
naše hry a dílničky, které jsme v tomto školním roce při-
pravovali.
Za všechny moc děkujeme. 

Reakce z MŠ Luční:
„Děti, dnes pro vás bezva holky připravily veliké pře-

kvapení. Vydáme se na neobyčejnou cestu.“

Dětem se rozzářila očka, převlékly se a společně jsme 
vyrazili vstříc Liboháji. Při příchodu ke vstupní aleji do 
Liboháje děti užasle vykulily svá očka a jásaly: „Jé, my 
jdeme na čarodějnickou cestu!“. Jejich tvářičky se červe-
naly očekáváním velikého dobrodružství. Při vstupu nás 
uvítala čarodějnice a nabídla vysvědčení, pokud splníme 
všechny úkoly. 

Vydali jsme se tedy na první veliký úkol – spočítat ne-
topýry v jeskyni. „Kdo má dost odvahy kamarádi?“ Děti 
se vydaly do temné černé jeskyně a počítaly. Poté jsme 
postupně navštívili ostatní stanoviště a  vyplnili úkoly, 
které nám čarodějnice nachystala. 

Děti poskládaly postavy čarodějnických pomocníků, 
uvařily kouzelný lektvar, vysloužily si řidičský průkaz na 
létající koště, naučily se rozlišit jedovaté a  jedlé hou-
by, zdolaly všechny překážkové cesty, zahrály čarodějné 
piškvorky, pohladily obrovského pavouka a  překonaly 
tak svůj strach. Nakonec se jim podařilo najít ty správné 
klíče od truhly s  pokladem a  všechny byly po zásluze 
odměněny malou sladkostí a vysvědčením. 

Všem dětem z naší třídy se dobrodružná cesta „ča-
rodějnou školou kouzel“ moc líbila a  hodně jsme si to 
všichni užili. A nejen naše třída, ale i spousta ostatních 
školiček a dalších dětí. Je vidět, že děvčata z Mozaiky si 
dala obrovitánskou práci s přípravou. Tolik času a úsilí 
věnovala přípravám všech úkolů do posledních malých 
detailů a ještě si dají práci denně vše zkontrolovat, opra-
vit poškozené a doplnit chybějící. A to nejen v této čaro-
dějnické škole kouzel, ale na všech ostatních aktivitách, 
které doposud pro všechny děti přichystala, ale i  těm 
následujícím, na které se můžeme těšit v dalších dnech. 
Proto „DĚVČATA, veliké díky za vše, co pro děti děláte 
v této složité době a nenecháte se ničím odradit ve va-
šem úsilí a snaze!“

Učitelky z MŠ Luční.

MOZAIKA
Aktuální informace o  provozu a  návštěvních 

podmínkách najdete na našich webových strán-
kách: http://puda.knihovna.policka.org/. 

V červenci k odpoledním „otevřeným Půdám“ 
v  pondělí, čtvrtek a  neděli přidáváme dopoled-
ní „otevřené Půdy“ v  úterý a  ve středu. Během 
„Otevřených půd“ se mohou děti i dospělí zasta-
vit, obdobně jako na dětském nebo dospělém od-
dělení knihovny, podívat se, co nabízíme a rovnou 
si vše vyzkoušet. Například si naprogramovat ro-
bota, vyrobit si něco na laseru nebo vymodelovat 
pro 3D tisk. Součástí programu jsou také dopole-
dní exkurze do mikrosvěta.

Pro učitele plánujeme vzdělávací kurzy robo-
tiky a  3D tisku akreditované v  systému DVPP 
MŠMT. Na začátku července se vydáme na pří-
rodovědnou expedici. V srpnu nás čeká vesmírný 
příměstský tábor, kde ještě máme několik vol-
ných míst.

V srpnu bude Půda pro veřejnost uzavřena od 
1. do 6. srpna, v  době příměstského tábora od 
9. do 13. srpna a od 14. do 24. srpna z důvodu 
letních prázdnin, organizace tábora a letní školy 
pro naše lektory.

Přírodovědné
prázdninové akce 

Dopolední výlety 
Tři červencová a tři srpnová dopoledne (1. 7., 

19. 7., 26. 7., 25. 8, 26. 8. a 27. 8.) budou na Půdě 
vyhrazena zájemcům o výlety do mikrosvěta. Po-
kud vás zajímá, jak vypadají rostliny, živočichové 
i běžné věci, když si je prohlédneme pěkně zblíz-
ka, lupou nebo mikroskopem, nezapomeňte si 
předem rezervovat místo.

Akce je určena nejen dětem (počínaje dokon-
čenou 3. třídou), ale i dospělým. Počet účastníků 
je maximálně 8, na akci je třeba se předem re-
gistrovat. Bližší informace na webu, rezervace na 
e-mail feltlova@knihovna.policka.org.

Přírodovědná expedice
7. a 8. července se vydáme na přírodovědnou 

expedici. Prozkoumáme okolí Poličky a společně 
nasbíráme všelijaké vzorky přírodnin, které pak 
prohlédneme a zanalyzujeme v naší půdní labo-
ratoři. 

Akce je určena dětem (počínaje 4. třídou), ale 
i  dospělým. Rezervace: feltlova@knihovna.polic-
ka.org.

Příměstský tábor 
Dobyvatelé Vesmíru

Vážení rodiče, v  letošním roce přichází Ponto-
polis z. s. ve spolupráci s  Městskou knihovnou, 
Skautským střediskem Tilia a Rodinným centrem 
Podané srdce z. s. s nabídkou příměstského tábora 
na vesmírné téma „Mise na Mars”. Tábor se usku-
teční ve dnech 9.–13. srpna 2021 v  prostorách 
Půdy Městské knihovny a ve volné přírodě v okolí 
Poličky, denně mezi 8. a 17. hodinou. Kapacita tá-
bora je 20 dětí ve věku 8 až 15 let. Tábor je pro 
účastníky zdarma. V případě zájmu nás kontaktuj-
te e-mailem puda@knihovna.policka.org. 

Půda 
o prázdninách
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Z  důvodu respektování platných nařízení 
vlády sledujte vývoj situace na našich webo-
vých stránkách www.cbmpolicka.cz.

AKCE: ŽIVOT NA VĚŽI
17. a 18. července 2021
182, 183, 184… 192! Po vystoupání nemála 

schodů až do výšky 36 m, vám bude odmě-
nou netradiční oživená prohlídka rodné svět-
ničky světoznámého hudebního skladatele, jež 
se nachází ve věži kostela sv. Jakuba. Tam se 
budete moci setkat s  „Bohuslavem Martinů“ 
a jeho sestrou Marií.

Těšit se můžete na průvodkyni v dobovém 
kostýmu a chlapce hrajícího na housle tak, jak 
jistě dříve hrával i sám malý Bohoušek. Spo-
lečně vám povypráví o  svých životních osu-
dech a příbězích a ukáží vám skrovné bydlení 
rodiny pověžného. 

Časové prohlídky budou probíhat v sobotu 
a v neděli v 9.00, 10.00, 11.00, 13.00, 14.00, 
15.00 a  16.00 hod. Vstupenky je nutné za-
koupit v muzeu, zároveň je vhodné se předem 
objednat.

Výstava: ŽIŽKA PŘED BRANAMI
– dotyková výstava plná hravých aktivit pro 

děti i dospělé k výročí 600 let od vstupu hu-
sitských vojsk do Poličky

8. 5.–31. 8. 2021, výstavní sály muzea
Přehodíte vykrmenou svini přes hradby 

stejně jako poličští měšťané v pověsti o ob-
léhání Žižkou? Najdete ve výstavě všechny 
podoby neporaženého válečníka? Vyzkouší-
te a  potěžkáte si husitské zbraně. Oblečete 
kroužkovou košili nebo gotický šat. Pomodlíte 
se jako správná husitka. Zjistíte, že není rouš-
ka jako rouška. Pohlédnete na výstavu z vozo-
vé hradby nebo koňského sedla. Vyfotíte se ve 
fotokoutku s množstvím rekvizit a  textových 
bublin. Zasmějete se u  středověkých vtípků. 
Vytvoříte na dotykovém monitoru vitráž. Vy-
robíte si pásku přes oko, postavíte hradbu 
z  kostek, poznáte svojanovská strašidla… 
A  kromě toho všeho na vás čekají perličky 
ze života Jana Žižky, husitů a také informace 
o Poličce a Svojanově v době husitské.

Výstava: HRÁTNICE aneb Hravá radnice
– interaktivní herna pro chytré hlavy i šikov-

né ruce 
8. 5.–30. 9. 2021, výstavní sály Městské ga-

lerie, Palackého nám. 
Všem, co si rádi hrají, oznamujeme, že se vý-

stavní sály poličské radnice proměnily v  jednu 
velkou interaktivní hernu! Nevěříte? Přijďte se 
o tom přesvědčit a nudit se rozhodně nebudete!

Čekají na vás skládačky, hlavolamy, kví-
zy i  dovednostní hry všeho druhu. Originální 
truhlářské exponáty k nám připutovaly z díl-
ny Vlastivědného muzea v  Šumperku a  sli-

bují zábavu pro malé, větší i velké. Můžete si 
zahrát například minigolf, domino či kuželky. 
Z dílů postavit lomený oblouk, pyramidu nebo 
pravěkou nádobu. Trpělivost prověříte při se-
stavování pohádkového orloje, taktiku u bitvy 
lodí, spolupráci u  balancovníku a  vědomosti 
u mapy světa. Herna je doplněna různými ak-
tivitami pro všechny věkové kategorie z výstav 
našeho muzea. 

MUZEJNÍ LÉTO – tvoření – dílny – koncer-
ty 2021

Opět je tu každoroční muzejní léto plné 
tvořivých dílen pro děti i dospělé, divadelních 
představení a koncertů! Zapojíme se do feno-
ménu putovních kamínků, vyzkoušíme si vý-
tvarnou techniku PET ART a nakrmíme ptáčky 
nejen na muzejní zahradě. Těšit se můžete na 
koncerty, během kterých zazní popové i  roc-
kové, světové i tuzemské hity a to pod širým 
nebem. A Divadlo JóJo si pro ty nejmenší při-
pravilo tři pohádky plné básniček a  příběhů 
s  dobrým koncem. Pořádá Městské muzeum 
a galerie Polička ve spolupráci s MaTami, z. s. 

út 6. 7. – 14–16 hod. DÍLNIČKA PRO DĚTI 
v muzeu

PUTOVNÍ KAMÍNKY – fenoménem posled-
ních let se stalo malování kamínků všech veli-
kostí a tvarů. Chystáte se namalovat svůj prv-
ní kamínek? Není to nic složitého, ale jestli si 
nevíte rady, jak začít, pomůžeme vám! Kamí-
nek pak můžete nechat na nějakém speciálním 
místě na vašich prázdninových toulkách. Cena: 
50 Kč za výtvarné pomůcky a materiály. Dílna 
pro děti od 3 let. 

so 10. 7. od 19.00 hod. KONCERT kapely 
PANÍ VĚŠÍ PRÁDLO

PVP je zpět! Po úspěšném předchozím roce 
přichází i  letos multižánrová alternativní „zá-
bavovka“, která rozproudí vaše těla nejen zná-
mými vály, ale i odlišnými peckami, které utkví 
v paměti. Romantika, nářez, stesk i disko, to 
vše je PVP – známé i neznámé písně s před-
pírkou. Tak neseďte doma u  TV, když máte 
všechny kanály v  jednom v  Muzeu! A  pokud 
to půjde i občerstvení bude. Vstupné: 100 Kč.

út 13. 7. – 14–16 hod. DÍLNIČKA PRO DĚTI 
v muzeu

PET ART gotický pohár – vyzkoušíte si vý-
tvarnou techniku, kterou zvládnou i ti nejmen-
ší. Z PET láhve se dá vyrobit rozmanitá škála 
dekorací. Nevěříte? Rádi vás o  tom přesvěd-
číme! Obyčejná láhev, kterou bychom jinak 
dali do odpadu, se může pod našima rukama 
zázračně proměnit. Cena: 50 Kč za osobu za 
výtvarné pomůcky, materiály a  návštěvu vý-
stavy ŽIŽKA PŘED BRANAMI. Vhodné pro děti 
od 4 let. 

ne 18. 7. od 16.00 hod. DIVADÉLKO PRO 
DĚTI

VYPRÁVĚNÍ Z PRALESA – prales je plný pře-
kvapení! Těšte se, třebas potkáme opice, slona, 
chameleona, hrocha, tarantuli, ale také pralesní 
duchy a  loupežníky. Podaří se nám najít ukrytý 
chrám a vrátit poklad dřív, než se duchové pralesa 
rozzlobí? Přijďte se podívat! Jambo wote! Účinkuje 
Divadlo JÓJO. Vstupné: 35 Kč. Délka představení 
35 min. Vhodné pro děti ve věku 3–9 let.

út 20. 7. – 9–12 hod. DÍLNIČKA PRO DĚTI 
v MaTami

VĚTRNÝ MLÝN – chyťte vítr do větrného 
kola a přeneste se do pohádky. Cena: 50 Kč za 
výtvarné pomůcky a materiály. Dílna pro děti 
od 3 let.

út 27. 7. – 9–12 hod. DÍLNIČKA PRO DĚTI 
v MaTami

LUCERNIČKY – lucerniček není nikdy dost, 
mějte doma svůj originál. Pro děti od 3 let. 
Cena: 50 Kč za výtvarné pomůcky a materiály. 
Dílna pro děti od 3 let.

pá 30. 7. od 19.00 hod. KONCERT kapely 
FÍZL-BAND

Střed prázdnin bude patřit žánrově univer-
zálnímu hudebnímu seskupení z Poličky hrají-
címu po všech možných koutech naší republi-
ky, které nezkazí žádnou zábavu! Těšte se na 
popové i rockové, světové a tuzemské hity pod 
širým nebem. A pokud to půjde i občerstvení 
bude. Vstupné: 100 Kč.

út 3. 8. – 14–16 hod. DÍLNIČKA PRO DĚTI 
v muzeu

KRASOHLED – nechte rozehrát barevné 
střepy, sklíčka a korálky a přijďte si vyrobit ba-
revný krasohled, ve kterém se vám při pohledu 
proti světlu roztančí neopakovatelné obrazce. 
Cena: 50 Kč za výtvarné pomůcky a materiály. 
Dílna pro děti od 6 let.

ne 8. 8. od 16.00 hod. DIVADÉLKO PRO 
DĚTI

PERNÍKOVÁ CHALOUPKA – netradiční pro-
vedení klasické pohádky – kdo komu sedne na 
lopatu? Když jde táta do práce, dřevo rubat, 
stromy kácet, to je velká štrapáce! Na Jeníčka 
s Mařenkou čeká v lese… legrace. A jaké láry-
fáry se dějí na druhé straně potoka? Babulka 
doporučí koření vhodné na pečení a společně 
s  vámi vymyslíme fi ntu na mlsného Dědulu. 
Účinkuje Divadlo JÓJO. Vstupné: 35 Kč. Délka 
představení 35 min. Vhodné pro děti ve věku 
3–9 let.

CENTRUM 
BOHUSLAVA 
MARTINŮ
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Divadelní spolek Tyl ve spolupráci s  Městem Polička 
a Tylový domem pořádá
VALY VÁLÍ 2021 – Polička park u hradeb
SOBOTA 26. 6. 2021
16:00–17:00 TERNE CHAVE
18:00–19:00 BEDROCK
20:00–21:30 ZNOUZECTNOST
Vstupné pouze na místě 300 Kč. Občerstvení zajištěno.
PÁTEK 30. 7. 2021
18:00–19:00 HELLO MARCEL
20:00–21:30 PRAGO UNION
Vstupné pouze na místě 300 Kč. Občerstvení zajištěno.
SOBOTA 31. 7. 2021 od 20:00
Divadelní spolek Tyl Polička vás srdečně zve na letní ko-
čovné divadlo
Porážka Anny Perníčkové

Koncerty v parku
aneb Konec tyfu na Vysočině
Květen, 1945. Nacházíme se v  nejmenované vesnici ne-
daleko Poličky. Od horního konce nedávno proudily davy 
osvoboditelů, které spolu s  mírem přivezly také tyfus. 
V  místní sokolovně probíhá očkování, na které musí 
všichni povinně přijít. Je potřeba provést léčbu a  očistu 
na všech úrovních společnosti. Kdo tuto dějinnou změnu 
nepřežije? A koho tato situace posílí?
Dokumentární inscenace vychází ze vzpomínek našich ro-
dičů, prarodičů a praprarodičů.
Autor: Kolektiv mladých kočovníků
SOBOTA 14. 8. 2021 od 20:00
POPRASKD kočovné divadelní představení
SOBOTA 28. 8. 2021
18:00–21:30 MARKANT ROCK
Vstupné pouze na místě 150 Kč. Občerstvení zajištěno.

Kočování
Mladí kočovníci Vás srdečně zvou na le-

tošní divadelní štaci s představením

Porážka Anny 
Perníčkové
aneb Konec tyfu na Vysočině

Květen 1945. Nacházíme se v nejmeno-
vané vesnici nedaleko Poličky. Od horního 
konce nedávno proudily davy osvobodite-
lů, které spolu s mírem přivezly také tyfus. 
V  místní sokolovně probíhá očkování, na 
které musí všichni povinně přijít. Je potřeba 
provést léčbu a  očistu na všech úrovních 
společnosti. Kdo tuto dějinnou změnu ne-
přežije? A koho tato situace posílí?

Dokumentární inscenace vychází ze vzpomí-
nek našich rodičů, prarodičů a praprarodičů.

Autor: Kolektiv mladých kočovníků
Trasa kočování:
Út 27. 7. Krásné (kulturní dům)
St 28. 7. Daňkovice (kulturní dům)
Čt 29. 7. Jimramov (sokolovna)
Pá 30. 7. Korouhev (kulturní dům)
So 31. 7. Polička (park u hradeb)
Začátky představení ve 20:00 hod. 

Vstupné dobrovolné.

Polička se změní na město básníků! Ale-
spoň na jeden den se Polička promění na 
metropoli básníků a básnířek. Stane se tak 
v  sobotu 17. července 2021 od 16.00 do 
21.30 hodin v parku u hradeb. 

Těšit se můžeme na: Šimona Leitgeba, 
Pavlu Boučkovou, Jana Těsnohlídka, Alžbě-
tu Stančákovou, Dominiku Moravčíkovou, 
Dominika Zezulu, Ondřeje Hrabala, Mirosla-
va Sosoie, Kristu Kašpar, Tomáše Čadu, Fili-
pa Klega, Martina Šindeláře, Kateřinu Ocis-
kovou, Jana Delongu, Anetu Kmoškovou.

Vstup volný.
Spolupořádají Městská knihovna Polička, 

JT ś nakladatelství a Květná Zahrada.
Děkujeme všem, kdo budou o konání fes-

tivalu informovat své známé, kamarády, ro-
diny, zkrátka, kde se dá. Pojďme poličskou 
kulturu rozšířit o další rozměry. 

FESTIVAL
BÁSNÍKŮ

Středa 30. června – Na zříceninu hradu Štarkov
Linkovým autobusem v 8:38 hod. z autobusového nádra-
ží (Polička-most v 8:41 hod.) do Věcova. Po cyklotrase č. 
4343 na křižovatku s modrou TZ. Odtud na zříceninu hra-
du Štarkov. Dále pokračujeme po červené TZ přes osadu 
Na Louži do Jimramova. Zpět autobusem do Poličky. Trasa 
asi 10 km. Na akci zve Jiří Andrle
neděle 4. července – Rozhledny Orlických hor
Autobusový zájezd na rozhledny Orlických hor z  Polské 
strany. Vedoucí akce: Tomáš Brokl. 
středa 7. července – K vykotlané lípě na Kuklík 
Linkovým autobusem z aut. nádraží Polička v 8:38 (Polič-
ka most v 8:41) do Věcova–U památníku. Značenými i ne-
značenými cestami od Koníkova-Věcova–U památníku – 
Odranec – Chobotský Dvůr – Kuklík – Sněžné. Odjezd ze 
Sněžného ve 12:22 hod. nebo 14:17 hod. Pěšky asi 10 km. 
Vycházku vede Jiří Andrle.
středa 14. července – Přes Blatiny na Kadov
Odjezd linkovým autobusem z aut. nádraží v Poličce v 8:38 
(Vrchlického ul. v 8:40) na zast. Křižánky, dolní. Odtud po 
zelené TZ na Blatiny a odtud přes Samotín na Kadov. Dále 
přes Krátkou do Sněžného. Zpět linkovým  autobusem do 
Poličky. Pěšky asi 12 km. Vycházku vede Jiří Andrle.
sobota 17. července – Cyklovýlet 
Polička – Bělá nad Svitavou – Brněnec. Trasa asi 
50 km. Výlet vede Josef Škorpík. 
sobota 24. července – Pěší vycházka přes Vysočinu
Čachnov – Karlštejn – Pustá Rybná – Lucký vrch – Polič-
ka. Trasa 15–20 km. Na vycházku zve Josef Brokl. 
středa 28. července – Údolím Svratky 
Odjezd linkovým autobusem z Poličky v 8:38 z aut. nádra-
ží, (8:40 od divadla) do Telecího, horní zast. Po značených 
i  neznačených cestách: Telecí – Maděra – Spělkovská 
lávka – Telecí – Kateřinky – Korouhev. Trasa asi 12 km. 
Vycházku vede Jiří Andrle. 
Bližší údaje o našich akcích najdete v informační skříňce 
KČT na budově hostince „U Mrštíků“ v Tyršově ulici nebo 
na internetu: www.policka.cz/kct 
Na naše akce zveme i nečleny KČT.

KČT – Turisté

v Lezníku 109 bude otevřeno od 1. čer-
vence. do 1. září 2021. 

V domku přes ulici chystáme další oddě-
lení našeho soukromého muzea s názvem 
malé mořské muzeum s různými mořskými 
motivy. Těšíme se na vaši návštěvu. 

Jitka Hollová a Marius van Doule. Otevře-
no mimo pondělky od 10 do 17 hodin. 

Informace na tel. č. 608 410 287 
a 461 721 847

Muzeum 
kuriozit 
a fotografi í 

POZVÁNKY POLIČSKÝCH ORGANIZACÍ
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Běh pro Pamět národa
Žáci a kantoři se zapojili do projektu Běh 

pro Paměť národa. Společně jsme s kolegy 
a spolužáky z celé České republiky naběhali 
neuvěřitelných 46 435 km. K tomuto číslu 
přímo naše škola přispěla 1 380,295 km. Za 
každý uběhnutý kilometr jsme přispěli jed-
nou korunou a následný výtěžek pak bude 
použit k natočení příběhů válečných vete-
ránů, politických vězňů a obětí holocaustu. 
Ze 72 zapojených škol jsme se umístili na 
krásném 9. místě, kdy jsme porazili spor-
tovní gymnázia, střední školy i  školy se 
sportovním zaměřením.

Jsme opravdu pyšní na naše žáky, kteří 
se do projektu zapojili a pomohli tak dobré 
věci. Díky!

Mladí chemici
Ve čtvrtek 27. 5. proběhlo v Pardubicích 

vyhlášení výsledků a  předání cen regio-
nálního kola soutěže Hledáme nejlepšího 
mladého chemika ČR. Od 21. 4. jsme ne-
trpělivě čekali na umístění žáků Masaryko-
vy základní školy Polička Karolíny Báčové, 

Masarykova ZŠ Natálie Neumeisterové a Ondřeje Vrátného 
z  9. A, kteří postoupili do regionálního fi -
nále mezi 30 nejlepších mladých chemiků 
z  pěti krajů. Regionální fi nále soutěže se 
uskutečnilo z  důvodu protiepidemických 
nařízení distančně formou on-line testu. 
V jednotlivcích i v týmové soutěži jsme do-
sáhli vynikajícího umístění:

Natálie Neumeisterová vybojovala 2. mís-
to, Ondřej Vrátný 4. místo a Karolína Báčo-
vá obsadila 10. příčku. Všichni si odnesli za-
slouženě hodnotné ceny. Natálie a Ondřej 
postupují do celostátního fi nále. V hodno-
cení škol se nám letos podařilo opět vybo-
jovat prvenství. 

Děkujeme i za vzornou reprezentaci školy 
v republikovém fi nále.

Vrstevnické programy s prvňáčky
V rámci vrstevnických programů deváťá-

ků s  prvňáčky uspořádala 9. A  tři setkání 
s 1. A. Nejprve proběhlo představení dětí, 
poté jsme s prvňáčky absolvovali program 
Zdravé zoubky. 

Další setkání proběhlo 1. 6. na Den 
dětí. Připravili jsme dopolední sportování 
u  poličské sokolovny. Děti byly rozděleny 

Letošní ročník recitační soutěže byl or-
ganizován formou on-line. Žáci si vybrali 
patřičný text, se svými učiteli ho nacvičili 
a poté nahráli svůj přednes.

Přehlídky se mohli zúčastnit žáci a  stu-
denti základních škol, nižších stupňů gym-
názií, základních uměleckých škol a  domů 
dětí a mládeže a recitátoři, kteří řádně po-
stoupili do vyššího kola v roce 2020.

Masarykova ZŠ měla své želízko v  ohni 
v podobě žákyně devátého ročníku Kamily 
Sílové.

Kamila startovala v nejvyšší kategorii, le-
tos pouze s jedním 5-7minutovým textem. 
Pro svoji recitaci si vybrala Strašidelné his-
torky od Michaela Dahla. 

V  jejím podání jsme mohli vyslechnout 
příběh Šimona a  Nikyho, kteří se s  rodiči 
přestěhovali do strašidelného domu. 

Kamila svoji kategorii v  krajském kole 
vyhrála a postoupila do „národního fi nále“, 
které se konalo ve Svitavách. 

Třídenní maraton právě Kamilina katego-
rie končila. Porota vystoupení sice hodno-
tila, ale republikové fi nále se stalo přehlíd-
kou recitací, žádná místa se nevyhlašovala. 
A  tak si to všichni užili i  v  rámci dílniček, 
které program provázely. 

Všem recitátorům byly položeny čtyři 
shodné otázky: 

1. Proč jste si vybrali svůj text a o čem 
podle vás je? 

2. Jaké výhody a nevýhody pro vás mělo 
recitování online a natáčení na kameru? 

3. Co pro vás při takové práci bylo nejná-
ročnější? 

4. Co byste si přáli, aby se vám povedlo 
při přednášení naživo?

Úspěch v recitační soutěži
A jak odpovídala Kamila:
1. Text jsem si vybrala, protože se mi 

líbila strašidelná atmosféra a  byl pro mě 
zkouškou, jestli jsem schopná se vcítit do 
příběhu. Příběh je o dvou bratrech Nikym 
a  Šimonovi, kteří se s  rodinou přestěhují 
do obrovského domu. První noc Šimon ze 
srandy straší Nikyho, že v domě straší, Niky 

do skupin, kde plnily společně úkoly: hod na 
plechovky, hod na cíl, běh na 100 m, skok 
z místa, slalom s pinpongovým míčkem.

Pro svého prvňáčka jsme vyrobili i medai-
le. Děti byly velice snaživé. V  jednotlivých 
disciplínách zvítězili: Damien, Péťa, Amálka, 
Alice a Toby. Na závěr jsme si společně za-
hráli vybíjenou. 

10. 6. jsme pro 1. A naplánovali v neda-
lekém Liboháji šipkovanou. Po vyznačené 
stezce plnili naši kamarádi rozličné úkoly. 
Překonávali překážky, lano a  lanovou pa-
vučinu, házeli šiškami na cíl, zpívali jsme 
společně, skákali jsme v pytlích, běhali jsme 
různé štafety, lámali jsme si jazýčky nad ja-
zykolamy. Nejvíce jsme si ale užili stavění 
domečků z přírodnin pro skřítky a víly. Do-
mečky… spíš vily to nakonec byly. Přes in-
dicie prvňáčci také hledali zakopaný poklad. 
Moc jsme si toto dopoledne užili. 

Je fajn, když se potkáme, že se radost-
ně zdravíme. Probíhá objímačka a dokonce 
i slzičky.

Pro každého svého prcka píšeme na ko-
nec roku dopis.  

9. A

Menší eská firma TRADEtronic s.r.o. z Poli ky do svého týmu p ijme:

PRACOVNICE DO VÝROBY na jednosm nný provoz

Jste manuáln zru ní? Pak Vás pot ebujeme pro fyzicky nenáro nou práci
v našem týmu, kde se budete podílet na výrob elektronických díl .

Nabízíme: zajímavé platové ohodnocení zázemí rodinné firmy p íjemné pracovní prost edí
plný pracovní úvazek p ísp vek na stravování

Kontakt: lhrstkova@tradetronic.cz tel:+420 778 081 242 

SERVIS 
OKEN
SEŘÍZENÍ KOVÁNÍ, 

ZAMEZENÍ ÚNIKU TEPLA. 

p. Malinský
Tel. 774 300 055
 po-pá: 8 – 16 hod.

mu nevěří, ale později zjistí, že to tak úplně 
sranda nebyla.

2. Výhodou bylo to, že jsem nebyla ner-
vózní z  lidí, kteří by mě naživo pozorovali 
a nevýhodou pro mě bylo posílání videa.

3. Nejnáročnější bylo najít místo, kde ne-
budou slyšet okolní ruchy.

4. Já bych si přála, abych nebyla nervózní 
a bylo mi rozumět.

Blahopřejeme k velkému úspěchu!
har
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Co mi zbylo – nucen sedět doma – než se po-
hroužit do minulých zážitků? Fotografi e a videa 
mi návrat k  těm okamžikům osvěžily a  vrátily 
pozapomenuté pocity. Vybavoval jsem si drobné 
příhody, které se mi po letech najednou zjevily 
v jiném světle. 

Jen posuďte: Jeli jsme lodí po jezeře do Luzernu. 
V lodní restauraci roznášel vrchní piva, bez zasta-
vení mi dvě podal a věnoval se v  tom žíznivém 
davu a příslušném horku dalšímu roznášení. Když 
jsme se už blížili k luzernskému přístavu, pochopil 
jsem, že pro útratu si už číšník nestihne dojít. Při-
šel jsem k nálevnímu pultu a oznámil jsem útratu 
za dvě piva. Pokladník ji ode mne nevzrušeně při-
jal. Měl jsem pocit jakéhosi ochuzení, myslel jsem, 
že by se mi mělo dostat alespoň nějakého chápa-
vého gesta suplujícího poděkování. Teď po letech 
jsem dospěl k poznání, že jsem v tom okamžení 
byl Evropanem, nebo Švýcarem? 

Druhá vzpomínka: Měli jsme pronajatou chat-
ku v Norsku na jezeře Inari. Bylo v ní mnoho po-
třebných pomůcek: ventilátor, mikrovlnná trou-
ba, žehlička, nerez příbory, nádobí. Když jsme 
po dvou dnech ráno sbalili své věci, čekal jsem 
na příchod správce kempu. Ten ale nepřicházel. 
Šel jsem za ním a po pozdravení jsem mu ozná-

Zamyšlení – cestovatelské
omyly po letech

mil, že odcházíme. Popřál mi šťastnou cestu. 
To mi nedalo, tak jsem mu řekl, jestli se nechce 
jít do chatky podívat. Odpověděl: „Proč? Já to 
tam znám.“ Pochopil jsem, že jsem naladěn na 
českou vlnu a abych to nějak kompenzoval, sám 
sobě jsem vyslovil pochvalu. 

Když jsem na Lofotech viděl, jak si karavanisté 
před odjezdem na rybolov své místo na parkovi-
šti zajišťují tu odloženým kanistrem tu novými 
botaskami či stanovým dílcem, pochopil jsem, 
že mám způsob myšlení zafi xován ve své rodné 
matičce zemi. A když v Amsterodamu u nádraží 
uvidíte stovky parkujících kol a popravdě musím 
říct, že některá jsou i zamknutá, musíte zpyto-
vat svědomí.

Jednou ráno při otvírání dveří obchodu s po-
travinami v  Nice jsem dal při vstupu přednost 
jedné pohledné mladé dámě a  ona se na mne 
usmála a řekla „Quel charmente…“ Svět jsem vi-
děl se všemi jeho krásami.

Píšu to v  době pandemie, ale do duše se mi 
vkrádá výraz čechdemie. Svět je divný, přikrčený, 
ale u nás tato zlá situace slouží politickým šarvát-
kám, šíří se zloba a nefér jednání.

Až nebude pandemie, ať přijde empatie. 
A. Klein

Chůze je odpradávna přirozeným pohy-
bem lidstva. Pravěcí lidé byli na pěším pře-
sunu za lovem závislí životně, koneckonců 
i Praotec Čech se svou skupinou přišel na 
Říp pěšky. Tisíce let je to v  nás. Teprve 
vcelku nedávno přijeli na koních kočovní-
ci z  asijských stepí, průmyslová revoluce 
přidala parní vlak i  auta, bratři Wrightové 
letadlo a poslední doba vesmírná plavidla. 
Skvělé výdobytky, které bezesporu usnad-
ňují život. 

Ale někdy je chvíle vrátit se ke kořenům 
a jít pěšky, aby se zbrzdil čas a člověk měl 
možnost pomalu a zblízka poznat zemi, pro-
myslet, co nám doba přináší a jaká opravdu 
je. Na mě tato touha přišla s jarem. Dlouhá 
bílá zima byla poznamenaná covidovými 
restrikcemi a  na člověka doléhaly smutné 
zprávy od blízkých i vzdálených rodin. Nějak 
toho bylo moc.

Odjet si nakrátko oddechnout za hranice 
(nejen všedních dní) nějak nešlo a na dlou-
hé cesty není pomyšlení. A tak přišel návrat 
k tomu nejpřirozenějšímu, k chůzi. K poma-
lému přesunu městy a krajinou tak, aby ji 
měl člověk čas zažít.

Motivací pro cestu bylo samozřejmě víc, 
nezastírám, profesně mě zajímá územní 
plánování a  propojení veřejného prostoru 
měst s volnou krajinou, také bych osobně 
chtěla přispět k řešení dopadu klimatických 
změn. Ale to si pod mottem „připravit úze-

Pěšky Pardubickým krajem
mí Česka na nadcházející klimatické změny“ 
můžete vyhledat třeba přes #peskykrajem. 

Mně nicméně přišla až vzrušující předsta-
va dálkové trasy napříč Pardubickým kra-
jem. Projít si jej pěšky křižmo a poznat život 
za humny u sousedů. Pravda, není to zrovna 
Pacifi c Crest Trail o délce přes 4 tisíce kilo-
metrů nebo obkroužení Annapuren v Himá-
laji, ale když plánujete cestu v době uzávěry 
okresů a vycházek po katastru obce, přijde 
vám i Pardubický kraj snem. A musím říci, 
že to sen byl. Koncem května jsem putovala 
14 dní od nejzápadnějšího a zároveň nejniž-
šího bodu kraje u Labe u Přelouče přes Par-
dubice, Poličku, k bodu nejjižnějšímu a poté 
přes východ až k  bodu nejsevernějšímu 
a nejvyššímu – k 1 423 metrů vysokému 
Králickému Sněžníku. Kdo má zájem, jistě 
si to vyhledá a pro ostatní – celkem v no-
hách přes 300 kilometrů, taková 14 denní 
polodovolená, setkávání s příjemnými lidmi 
a společnost, co se zvolna probouzí po ne-
příjemné noci.

Děkuji všem, co se přidali, aby mě podpo-
řili a nebylo mi smutno a pokud máte rádi 
chůzi, rozhodně se inspirujte, stojí to za to! 
Já sama jsem Codex Gigas nebo granáty 
u Koburku doteď neznala. Berte cestu jako 
tip na léto a pár slov o nezvyklých místech 
našeho kraje Vám ráda přidám příště.

Klidné prázdniny a čas dovolených přeje
Jitka Bidlová 

Ing. Marie Holasová
Paní Marie Holasová je poličská rodačka narozená 

v  roce 1932. Téměř celý svůj život prožila v  Poličce 
a  je spjata úzce s  naším krajem. Vystudovala polič-
ské gymnázium, Vysokou školu zemědělskou v  Brně 
a  pár let nato Přírodovědeckou fakultu v  Olomouci. 
V produktivním věku pracovala ve školství na Střední 
zemědělské škole v  Bystrém a  posléze Pedagogické 
škole v  Litomyšli.  Ráda vzpomíná na všechny svoje 
žáky. V  roce 1990 odešla do zaslouženého důchodu. 
I nadále žije v Poličce.

V projektu Příběhy našich sousedů jsme zpracovali 
část jejího vyprávění, rok 1938. Paní Marie Holasová 
nám popsala osudy své rodiny v tomto pro Českoslo-
vensko kritickém roce. Její rodina musela z  částečně 
zabrané Poličky Velkoněmeckou říší odejít do Černovic 
na Olešnicku k příbuzným. Velmi nás zaujalo její puto-
vání, zážitky a také šťastný návrat domů v  listopadu 
1938 do Poličky

Citace z rozhovoru s paní Holasovou.
„My jsme se stěhovali na Olešnicko. Tam jsme měli 

babičku a strýčky. A museli jsme všechno sbalit, pak 
mě to dodatečně došlo, jak to bylo všechno obtížné. 
Nevěděli jsme, že se vrátíme, to byla šťastná náho-
da. Ale my jsme mysleli, že odcházíme nastálo. Já, jako 
děcko, si vzpomínám, jak to dítě těžko snáší. Měla jsem 
zlost, že všichni pláčou a že jsou smutní. Mě, mamin-
ku a bratra odvezl taxikář do Bystrého. A z Bystrého 
jsme šli pěšky, a sice za vozem, protože známý sedlák 
v  Poličce, pan Zedník, naložil mamince na žebřiňák, 
tenkrát žádné valníky nebyly, to nejnutnější zařízení - 
oblečení, peřiny a takové věci. Potom jsme šli na Trpín, 
tam bydlel autodopravce. Jeho manželka byla Něm-
ka. Pocházela ze Stašova, byla blondýna a  já si ji do 
dneška pamatuji, moc se mi líbila. Ta, když nás viděla, 
protože maminka už byla v osmém měsíci, takže na ní 
bylo vidět, že čeká děťátko a my jsme s bratrem šli s ní 
za tím vozem a ona nad námi plakala.“

Zpracovaly žákyně 9. ročníku ZŠ Na Lukách Polič-
ka pod vedením paní učitelky Jany Kadeřábkové. Ilona 
Brázdová, Kamila Nunvářová, Bára Otcovská, Valérie 
Vraspírová.

Výstupy týmu z  projektu Příběhy našich sousedů 
Polička najdete na https://www.pribehynasichsouse-
du.cz/policka/policka-2020-21/.

Příběhy
našich 
sousedů



Jak se zaregistrovat:
- Registrovat se je možné na 

webu https://registrace.mzcr.cz/
- Případně na bezplatné lince 

tel. 1221
- Nebo na bezplatné lince 

Pardubického kraje 
tel. 466 026 466

(pouze ve všední dny)
- S vyplňováním formuláře se 

nebojte požádat někoho blízkého 
o pomoc

- V případě prodělání 
onemocnění Covid-19 se 

doporučuje odložení
očkování minimálně o 3 měsíce 

od data zjištění pozitivního testu
na Covid-19. Platí i pro osoby, 

které onemocní po aplikaci
první dávky vakcíny proti 

Covid-19.
K registraci je nutný mobilní 

telefon a znalost jeho obsluhy 
(SMS zprávy)

POKUD NEMÁTE MOBILNÍ 
TELEFON, s registrací Vám 

pomohou
pracovníci Odboru sociálních 

věcí a zdravotnictví
MěÚ Polička, Nádražní ul. 304,

tel. č. 733 710 450, 
734 152 221, 733 713 627

Očkujeme v Poličce
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S  láskou vzpomínáme 
na pana Jindřicha Báču, 
který zemřel 4. července 
2016. Všem, kteří vzpo-
menou s námi, děkujeme. 
Manželka Jarmila, děti, 
vnoučata, ostatní příbuzní 
a známí.

Dne 20. července 2021 
tomu bude 10 let, co nás 
opustil milovaný manžel, 
tatínek a  dědeček Josef 
Bednář. Vzpomínku na 
něj máme stále hluboko 
ve svých srdcích. S láskou 
Zdeňka Bednářová a Len-
ka Ondráčková s rodinou.

Před 10 lety 27. červen-
ce 2011 se vydal na cestu, 
odkud není návratu, pan 
Rudolf Jirek. Vzpomínají syn 
s dcerou, vnuci a vnučka.

VZPOMÍNÁME

Srdečně děkuji primáři MUDr. Provazníko-
vi, též lékařům, sestrám a  zřízencům bloku 
B poličské LDN za obětavou péči o moji mamin-
ku Drahomíru Andrlikovou z  Modřece, a  také 
panu faráři Enderlemu za duchovní útěchu.

Syn Zdeněk

PODĚKOVÁNÍ

Blahopřání
Dne 1. července 2021 

oslaví 75. narozeniny 
pan Petr Libischer. Vše 
nejlepší, hodně zdraví 
a životní sílu do dalších 
let přeje sestra Dagmar.

Dne 4. července 2021 
oslaví krásné 94. naro-
zeniny paní Blažena Ne-
pauerová. Naše milá ba-
bičko, přejeme Ti pevné 
zdraví, svěží mysl a boží 
požehnání. Děti, vnou-
čata a pravnoučata.

Dne 13. srpna 2021 
oslaví své 40. naroze-
niny Jindřich Vodehnal. 
Přejeme pevné zdraví, 
věčný smích a  neko-
nečné štěstí. Manželka 
Silvie a  děti Jindříšek 
a Štěpána.

Prosíme o  vzpomínku na 
maminku a  babičku paní 
Marii Koskovou. 27. červen-
ce uplyne pět let od jejího 
náhlého úmrtí. Děkují syn 
Mirek, snacha Monika, vnuk 
Péťa a Hana. 

11. července 2021 uply-
nuly 4 roky, co nás navždy 
opustil náš drahý: manžel, 
tatínek, bratr, strýc, švagr, 
dědeček a  kamarád Jaro-
slav Vostrčil. 16. července 
by oslavil 67. narozeniny. 
Dědečku stále na Tebe 
myslíme a  moc moc nám 

všem chybíš. Manželka Jaroslava, dcery  Jana 
s  rodinou, Renáta s  rodinou, Iveta s  rodinou, 
vnoučata: Radka, Miroslava, Štěpán, Martínek 
a Pavlínka.
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Policista Martin Síla a veslař Ondřej Jung byli 
po dlouhých přípravách opět úspěšní – každý 
trochu jinak. 

Ondra nejdříve vybojoval historicky nejlepší 
čas ve veslařském maratonu na Vltavě. Potom 
se o čtrnáct dní později zlepšil v silově vytrva-
lostním veslování na plaveckém bazéně v Polič-
ce. V konkurenci 382 mužů se probojoval z TOP 
20 do TOP 10. Porazil několik dalších, velmi 
úspěšných borců, medailistů různých sportov-
ních odvětví.

Na rozdíl od Ondry se Martinovi posun v žeb-
říčku veslařů nezdařil, ale docílil navýšení v po-
čtu opakování. Svým výkonem vybojoval hod-
nocení veslařské výkonnosti – železná kondice.

Více o úspěchu obou borců najdete ve vitríně 
před plaveckým bazénem a na FB: Fitko VESLO 
Polička.

Veslování

V pátek 30. července bude opět odstar-
tována 2. etapa 24. ročníku mezinárodního 
cyklistického etapového závodu mužů VY-
SOČINA 2021. Město Polička je již po osmé 
etapovým městem tohoto závodu se star-
tem i cílem etapy. 
Pátek 30. července
Polička – Palackého náměstí, 2. etapa – 
132,8 km  
Start: 12:00 hodin. Cíl: cca 15:40 hodin
Trasa: Polička – Kamenec – Lačnov – Sá-
dek – Borovnice + 8x okruh (Borovnice – 

CYKLISTÉ DO POLIČKY

Pro telekomunikační společnost PODA a.s. v Poličce hledáme

SERVISNÍHO TECHNIKA 
PRO SPRÁVU SÍTĚ A HELPDESKU 

730 431 393 poda.czbilikova@poda.cz

Co vás čeká 
 Konfigurace a dohled mikrovlnných spojů, 

  routerů a přístupových bodů.
 Podpora při výstavbě retranslačních stanic.
 Podpora při osazování telekomunikačních zařízení.
 Konfigurace, instalace a servis zákaznických 

  koncových telekomunikačních zařízení.
 Poskytování komplexní technické servisní podpory.

Co nabízíme
 Hlavní pracovní poměr, smlouva na dobu neurčitou.
 Sleva na firemní služby.
 Příspěvek na penzijní připojištění, životní pojištění.
 Příspěvek na stravování.
 Roční příspěvek na dovolenou.

Co požadujeme
 Střední odborné vzdělání technického směru.
 Znalost práce na PC. 
 Řidičský průkaz sk. B.

Místo výkonu práce
 Masarykova 8, 572 01 Polička.

Teshop.cz ›

ELEKTRO

ELEKTRO
KOLA

Javorek – Nový Jimramov – Jimramov – Bo-
rovnice) a zpět do Poličky.
Od 12:00 do cca 15:40 hodin bude okruh 
pro silniční provoz zjednosměrněn (provoz 
jen ve směru jízdy cyklistů).
Ve stoupání nad obcí Borovnice bude ve 
2. ,4., 6., 8. okruhu vrchařská prémie.
Další etapová města jsou Přibyslav (1. eta-
pa) a Bystřice nad Pernštejnem.(3.+4. eta-
pa)

Další informace o závodě na www.vyso-
cinatour.com.
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Turnaj starších žákyň 
V neděli 6. 6. jsme odjely na turnaj do Vy-

sokého Mýta. Tento den bylo všechno vy-
soké. Mýto, předstartovní horečka, teplota, 
pec, tlak, očekávání, nároky, IQ, serotonin, 
testosteron, „vysoká“ výška našich hráček, 
výskok, cíl… Všechny jsme se po tak dlouhé 
době těšily. Poměřily jsme síly s  Pardubi-
cemi, Chvaleticemi a Vysokým Mýtem. Za 
očekáváním jsme určitě nezůstaly. Hrály 
jsme to, na co jsme měly. Dvě jasné výhry 
a  prohra s  Pardubicemi. Další příležitost 
budeme mít 19. 6. na turnaji v Kvasinách.  

Turnaj kadetek
Poličské kadetky po dlouhé době 12. 6. 

vyrazily na turnaj do České Třebové. 
Ve skupině jsme narazily na Lanškroun, 

Českou Třebovou B a Ostravu. Bez ztráty 
kytičky 3x 2:0 postupujeme do fi nálové 
čtyřky. Zde na nás čekal tým České Třebové 
A. Pokračujeme ve svých výkonech a vítě-
zíme 2:0. Ve fi nále narážíme na rozpálenou 
Slavii Hradec Králové. A tady už síly nesta-
čily. Holky to prostě oddřely. Dík mladicím, 
že měly tu odvahu a jely s námi.

PS: Takže, jako již tradičně… druhé místo, 
proč nás musí vždycky někdo porazit…  

har

Volejbal

Po koronavirovém období nastalo uvolnění i v uzavře-
ných sportovních prostorech. Proto se domluvilo pár lidí, 
které spojuje sportovní lezení, na renovaci „horostěny“. 
Pracovalo se od pátku 28.  5. přes sobotu do neděle 30. 
5. Vše pod vedením člena HOROKLUBU Polička Petra 
Hartmanna, který se tuto akci pokusil zorganizovat. 

Do 16 hod. jsme v pátek na kroužku sportovního le-
zení postavili s rodiči lešení a sehnali vozíky. Pan zástup-
ce David Šafář zapůjčil vapku na umytí chytů. Druhou 
vapku sehnal Michal Kuda, ale to už se sundávaly chyty 
a převážely do sprch. Po umytí od potu a magnézia se 
vše nechalo uschnout. Tudíž jsou na horostěně k  dis-

Horostěna v novém
pozici nové barevné cesty spolu s  šedými chyty, které 
můžeme vyzkoušet v úseku lezení bez jištění – tzv. po 
druhou desku. 

Objednány jsou již nové struktury, které svým tvarem obo-
hatí některá místa k  lezení na naší osmimetrové stěně. Té, 
kterou zase v minulosti spolu s ostatními dobrovolníky zpevnil 
a natřel otec Petra Hartmanna, Pavel. Zároveň děkujeme za 
přízeň města a školy. Myslím, že je vhodné zveřejnit aspoň pár 
fotografi í z momentů, které ukazují, jak je lidská činorodá prá-
ce a pospolitost důležitá. Tato reklama má smysl… 

Bezpečným pádům do lana zdar přeje
Standa Nožka.

Sedmiboj dorostenek ovládla poličská ro-
dačka Eliška Červená závodící za TJ Svitavy. 
Triumfovala výkonem 5 194 bodů. Zaběhla 
100 m překážek v osobním rekordu 14,05 s. 
Nevydařená výška 159 cm byla motivací do 
vrhačského sektoru. Spolupráce s p. Petrže-
lovou, která připravovala Elišku ve vrhu koulí 
se vyplatila. Ta poslala v novém osobním re-
kordu tříkilogramovou kouli do vzdálenosti 
12,19 m. Po vrhu koulí následovala poslední 
disciplína dne 200 m sprint. Na světelné ta-
buli se po doběhu objevil čas 25.29 s. Jen 
dvě setiny za osobním rekordem. 

Druhý den začala Eliška v  dálkařském 
sektoru. Výkon 527 cm bylo za očekáváním 

Zlato z Mistrovství ČR ve víceboji
svěřenkyně Milana Boučka. Předposlední 
disciplína víceboje je hod oštěpem. Výkon 
38,36 m byl ke spokojenosti trenéra i Eliš-
ky. Závěrečný běh na 800 m  bývá velmi 
náročný z důvodů únavy po šesti předcho-
zích disciplínách. Eliška věděla moc dobře, 
že pokud chce pomýšlet na zlatou medaili, 
musí běžet osobní rekord. Což je po dvou-
denní námaze velmi náročné. Ovšem vý-
sledný čas 2:29,81 – zlepšení osobního re-
kordu o dvě vteřiny – hovoří o obrovském 
odhodlání a  touze po zisku zlaté medaile. 
Celkovým součtem 5 194 bodů získala po 
právu Eliška Červená pro TJ Svitavy zlatou 
medaili.

Pro telekomunikační společnost PODA a.s. v Poličce hledáme

MONTÉRA PRO VÝSTAVBU 
TELEKOMUNIKAČNÍCH TECHNOLOGIÍ 

730 431 393 poda.czbilikova@poda.cz

Co vás čeká 
 Instalace optických kabelů.
 Zajištění pokládky strukturované kabeláže.
 Spojování optických vláken (páteřní sítě, přístupové GPON sítě).
 Stavba a servis mikrovlnných spojů, metalických sítí.
 Instalace telekomunikačních technologií  

  na domech, práce ve výškách.
 Výstavba a servis retranslačních stanic.

Co nabízíme
 Hlavní pracovní poměr, smlouva na dobu neurčitou.
 Sleva na firemní služby.
 Příspěvek na penzijní připojištění, životní pojištění.
 Příspěvek na stravování.
 Roční příspěvek na dovolenou.

Co požadujeme
 Střední odborné vzdělání technického směru.
 Osvědčení o odborné způsobilosti 

  v elektrotechnice, vyhláška č.50/1978Sb.
 Znalost práce na PC. 
 Řidičský průkaz sk. B.

Místo výkonu práce
 Masarykova 8, 572 01 Polička.

Uzávěrka 
srpnové Jitřenky
je 19. července

2021.
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Jitřenka – měsíčník, periodický tisk územního samosprávního celku, dodáván zdarma do poštovních schránek občanů a fi rem Poličky a integrovaných obcí každého 1. dne v měsíci. 
Vydává: město Polička, Palackého nám. 160. Místo vydání: Polička. Šéfredaktor Markéta Kutilová. Korespondenční adresa: MěÚ Polička, Palackého nám. 160, tel. 773 606 718, email: 
jitrenkapolicka@gmail.com. Redakční rada: Ing. A. Klein, Ing. L. Vrabec, Ing. N. Šauerová. Registrováno MK ČR pod č. E 14219. Možnosti kontaktu: tisková mluvčí města Poličky, 
podatelna MěÚ, email: podatelna@policka.org. Příspěvky a inzerci do Jitřenky přijímá šéfredaktor ( jitrenkapolicka@gmail.com), písemně informační centrum ve lhůtě do uzávěrky 
příslušného vydání. Podepsané příspěvky nemusí vyjadřovat názor redakce. Graf. zpracování a tisk: TG TISK s.r.o. Lanškroun.

KAM DNES?

08. 05.–31. 08. Výstava - Žižka před branami Městské muzeum a galerie Centrum Bohuslava Martinů
08. 05.–30. 09. Výstava - HRÁTNICE aneb Hravá radnice Městské muzeum a galerie Centrum Bohuslava Martinů
01. 07. Prázdninové dopolední výlet do mikrosvěta Městská knihovna Polička Půda - Centrum technického vzdělávání
01. 07. 13:30 Přírodní koláž DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
04. 07. 10:00 Máša a medvěd: Mášiny písničky Tylův dům Tylův dům
04. 07. 16:00 Vzpomínky na Itálii Tylův dům Tylův dům
04. 07. 19:00 Tichý společník Tylův dům Tylův dům
05. 07. 10:00 Duše Tylův dům Tylův dům
05. 07. 16:00 Matky Tylův dům Tylův dům
05. 07. 19:00 Rychle a zběsile 9 Tylův dům Tylův dům
06. 07. 10:00 Moře kouzel Tylův dům Tylův dům
06. 07. 14:00–16:00 Tvoření - PUTOVNÍ KAMÍNKY Městské muzeum a galerie Centrum Bohuslava Martinů
06. 07. 16:00 Mulan Tylův dům Tylův dům
06. 07. 19:00 V zajetí Tylův dům Tylův dům
06. 07. 20:00 LiStOVáNí.cz: Švejk ( Jaroslav Hašek) Městská knihovna Polička U hradeb
07. 07.–31. 08. MUZEJNÍ LÉTO – tvoření – dílny – koncerty 2021 Městské muzeum a galerie Centrum Bohuslava Martinů
07. 07. Prázdninová přírodovědná expedice Městská knihovna Polička Půda - Centrum technického vzdělávání
07. 07. 10:00 Tom & Jerry Tylův dům Tylův dům
07. 07. 13:30 Liboháj DPS Penzion Polička 
07. 07. 16:00 Smečka Tylův dům Tylův dům
07. 07. 19:00 Podfuk za všechny prachy Tylův dům Tylův dům
08. 07.  Prázdninová přírodovědná expedice Městská knihovna Polička Půda - Centrum technického vzdělávání
08. 07. 10:00 Yakari: Velké dobrodružství Tylův dům Tylův dům
08. 07. 13:30 Šikovné ručičky DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
08. 07. 16:00 Palm Springs Tylův dům Tylův dům
08. 07. 19:00 Nadějná mladá žena Tylův dům Tylův dům
09. 07. 10:00 Červený střevíček a 7 statečných Tylův dům Tylův dům
09. 07. 16:00 Kdo si myslíš, že jsem Tylův dům Tylův dům
09. 07. 19:00 Godzilla vs. Kong Tylův dům Tylův dům
10. 07. 10:00 Luca Tylův dům Tylův dům
10. 07. 16:00 Cruella Tylův dům Tylův dům
10. 07. 19:00 Tiché místo: Část II Tylův dům Tylův dům
10. 07. 19:00 Koncert kapely PANÍ VĚŠÍ PRÁDLO Městské muzeum a galerie Centrum Bohuslava Martinů
11. 07. 10:00 Divoký Spirit Tylův dům Tylův dům
11. 07. 16:00 Aleksi Tylův dům Tylův dům
11. 07. 19:00 Mstitel Tylův dům Tylův dům
13. 07. 14:00–16:00 Tvoření - PET ART gotický pohár  Městské muzeum a galerie Centrum Bohuslava Martinů
13. 07. 14:00 Trénování paměti DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
14. 07. 13:30 Keramická dílna DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
17. 07.–18. 07. ŽIVOT NA VĚŽI - kostýmové prohlídky Městské muzeum a galerie 
17. 07. 16:00–21:30 Festival básníků Městská knihovna Polička U hradeb
18. 07. 16:00–16:45 Divadélko - VYPRÁVĚNÍ Z PRALESA  Městské muzeum a galerie Centrum Bohuslava Martinů
19. 07. Prázdninové dopolední výlety do mikrosvěta Městská knihovna Polička Půda - Centrum technického vzdělávání
20. 07. 09:00–12:00 Tvoření - VĚTRNÝ MLÝN  MaTami MaTami
21. 07. 14:00 Letní grilovačka s tancem DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
22. 07. 13:30 Šikovné ručičky DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
23. 07.–24. 07. COLOUR MEETING 2021 Políčko z.s. Park u hradeb
26. 07. Prázdninové dopolední výlety do mikrosvěta Městská knihovna Polička Půda - Centrum technického vzdělávání
27. 07. 09:00–12:00 Tvoření - LUCERNIČKY  MaTami MaTami
27. 07. 14:00 Trénování paměti DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
28. 07. 14:00 Putování po Česku DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
30. 07. 19:00 Koncert kapely FÍZL-BAND Městské muzeum a galerie Centrum Bohuslava Martinů
31. 07.–01. 08. Skate 'n' Roll Polička 2021 Sk8 Slalom Polička Nábřeží Svobody

Hledáme ke koupi dům v Poličce. 
Protihodnotou můžeme nabídnout zrekonstruovaný byt 3+1 

v atraktivní lokalitě Zákrejsova + doplatek, nebo pouze 
fi nanční vyrovnání. 

Za nabídky předem děkujeme.

Tel.: 777 329 689

Červenec – Srpen: 
otevřeno 10:00–20:00 hod.
V případě nepříznivého počasí bude kou-

paliště uzavřeno.

Koupaliště
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